
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 7014, 7053
2. 'Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Φ. Σαχινίδη, σελ. 7002
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Προαστίου Καρδίτσας, σελ.
7004

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7003, 7006, 7009, 7015,
7025, 7037, 7038, 7040, 7042

5. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το νόµο περί  "Ποινικής ευθύνης των Υπουργών"
όπως ισχύει: α) Δικογραφία που αφορά στον τέως Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Ανδρέα Λοβέρδο, β)
Δικογραφία που αφορά στους διατελέσαντες Πρωθυπουρ-
γούς κ. κ. Γεώργιο Παπανδρέου και Λουκά Παπαδήµο, γ) Δι-
κογραφία που αφορά στους διατελέσαντες Πρωθυπουργούς
καθώς και Υπουργούς Εξωτερικών, Οικονοµικών και Εθνικής
Οικονοµίας, δ) Δικογραφία που αφορά στα µέλη της Κυβέρ-
νησης Αντωνίου Σαµαρά και  ε) Δικογραφία που αφορά
στους τέως Υπουργό και Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, κ.κ. Ανδρέα Λοβέρδο και Μιχαήλ Τιµοσίδη αν-
τίστοιχα, καθώς και στον Υπουργό Υγείας. Κ. Ανδρέα Λυκου-
ρέντζο. , σελ. 7053

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6991 - 6993
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6993 - 7002
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-

πίνων Δικαιωµάτων σχετικά µε καταγγελίες εργαζοµένων στο
Αθηναϊκό Πρακτορείο Ειδήσεων, σελ. 7003

β) Προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις ελλείψεις σε διδακτικό,
ειδικό εκπαιδευτικό και ειδικό βοηθητικό προσωπικό των σχο-
λείων στις Κυκλάδες, σελ. 7004

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την επίλυση των
προβληµάτων λειτουργίας στο ΕΚΑΒ Κρήτης, σελ. 7006

δ) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε βελτιωτικές
παρεµβάσεις στο ύψος της Αγίας Μαρίνας Σκαφιδαρά για
την αποφυγή τροχαίων ατυχηµάτων στην εθνική οδό Καστελ-
λίου - Σητείας στην Κρήτη, σελ. 7008

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίου νόµου:                                                                                                
Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων, Οικονοµικών, Εσωτερικών, Διοικη-
τικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της από 18 Δεκεµβρίου 2012 Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την
οικονοµική ανάπτυξη της χώρας»», σελ. 7006

2. Συζήτηση και ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρε-
τικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφε-
λούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία

«ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» » και άλλες δια-
τάξεις», σελ. 7012

3. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων: «Συµφωνία µεταξύ του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Γενικής Διοίκησης Επιθεώρησης Ποιότητας,
Ελέγχου και Καραντίνας της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας
για τη συνεργασία σε θέµατα ποιότητας, υγιεινής και ασφά-
λειας αγροτικών προϊόντων και τροφίµων», σελ. 7014 - 7015

4. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων: "Κύ-
ρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών της Ουκρανίας για
Συνεργασία στους τοµείς των Ταχυδροµείων και Τηλεπικοι-
νωνιών", σελ. 7025

5. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: "Κύρωση του Μνηµονίου
Κατανόησης στον Τοµέα των Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµο-
κρατίας της Τουρκίας", σελ. 7037 - 7042

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 6991 - 7039
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 7039 - 7053

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 7009, 7015
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 7009
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 7006, 7038
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 7003, 7006, 7009, 7015, 

7025, 7037, 7038
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7003
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7006, 7040
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 7037, 7040
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 7042
ΜΑΚΡΗ Ρ. , σελ. 7037, 7040
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 7006, 7038, 7040
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 7040, 7042
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 7009
ΦΟΥΝΤΑ Ν., σελ. 7040

Β. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 7008
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7003
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ. , σελ. 7008, 7009
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 7003
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 7006, 7007
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 7006, 7007
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 7004, 7005
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ Ν. , σελ. 7004, 7005
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Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας:
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 7010

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων:

ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 7014, 7015
ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ Ε. , σελ. 7014

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων:

ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 7025
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 7025

ΣΤ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής:

ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 7041, 7042
ΜΑΚΡΗ Ρ. , σελ. 7037
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 7039
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 7040
ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ Ε. , σελ. 7039
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 7038, 7039, 7040
ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ Μ. , σελ. 7041



Αθήνα, σήµερα στις 29 Ιανουαρίου 2013, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Ζερδελή,
Βουλευτή Λέσβου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ξυλοκάστρου - Ευ-
ρωστίνης Νοµού Κορινθίας  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την
επικείµενη κατάργηση του Αστυνοµικού Τµήµατος Ξυλοκάστρου.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Δα-
σολόγων Δηµοσίων Υπαλλήλων παραθέτει τις προτάσεις και τις
θέσεις της για την οργάνωση και λειτουργία των δασικών υπη-
ρεσιών, ώστε να αντιµετωπιστούν τα φαινόµενα λαθροθηρίας.

3) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αποφοίτων της Εθνικής Σχολής
Δηµόσιας Διοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκησης παραθέτει τις
προτάσεις της για τη διασφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας της
Δηµόσιας Διοίκησης.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συνερ-
γασία του Ελληνοϊσραηλινού κ. Σαµπί Μιονί µε το δικηγόρο κ.
Παπασταύρου, σύµβουλο του σηµερινού Πρωθυπουργού. 

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο  αναφέρεται στη διεξα-
γωγή έρευνας για τα δεκαπέντε εξοπλιστικά προγράµµατα, που
υπέγραψε τη διετία 2002-2003 ο τότε Υπουργός Άµυνας κ. Γιάν-
νος Παπαντωνίου.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην αποκάλυψη
της δηµοσιογράφου κ.  Λώρης Κέζα γαι  τις πρακτικές της επι-
τροπής του προγράµµατος «Φιλαναγνωσία» για τα σχολεία.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη σχέση
των διοικήσεων των νοσοκοµείων µε τους αντιπροσώπους των
φαρµακευτικών εταιρειών.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλή-
µατα διοικητικής λειτουργίας του ΤΕΙ Πάτρας, µετά από από-
φαση του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονι-
κής Διακυβέρνησης κ. Αντωνίου  Μανιτάκη. 

9) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Ένωση Θεσσαλίας
αιτείται την υιοθέτηση πρωτοβουλιών για την ενίσχυση της αστυ-
νόµευσης στα χωριά της Θεσσαλίας.

10) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η ανώνυµη εταιρεία «ΥΠΕΡΑ-
ΣΤΙΚΟ ΚΤΕΛ ΝΟΜΟΥ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ» επισηµαίνει τα προβλήµατα
ρευστότητας που αντιµετωπίζει και εκφράζει την αντίθεσή της
στον τρόπο επιβολής και απόδοσης ΦΠΑ από τις «ΚΤΕΛ. Α.Ε.».

11) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Βαρέως Αναπή-
ρων Πολέµου 1940-1941 εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τα
πρόσφατα οικονοµικά µέτρα που οδηγούν τους αναπήρους και
τα θύµατα πολέµου στην εξόντωση.

12) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝ-
ΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Λειτουργών Μέσης Εκπαί-
δευσης Θεσσαλονίκης καταγγέλλει τα εκατοντάδες κενά εκπαι-
δευτικού προσωπικού στο Νοµό  Θεσσαλονίκης.

13) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  ελαιοπαραγωγοί της Πλαγιάς του Δήµου Ακτίου-
Βόνιτσας του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας επισηµαίνουν την
ανάγκη να συµπεριληφθεί στο πρόγραµµα «Ι.Ι. Βιολογική Γεωρ-
γία», καθώς και σε κάθε άλλο πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης,
ένα ιδιότυπο καθεστώς ιδιοκτησίας.

14) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Υπαλλήλων Γενικού Κα-
ταστήµατος Κράτησης Νιγρίτας του Νοµού Σερρών εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για τη θέση σε λειτουργία µίας επιπλέον πτέ-

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’

Τρίτη 29 Ιανουαρίου 2013



ρυγας του καταστήµατος χωρίς την τοποθέτηση και του ανάλο-
γου προσωπικού (φύλαξης και διοικητικού).

15) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Περιφέρεια Βορείου Αιγαίου της Περιφε-
ρειακής Ενότητας Χίου αιτείται την τροποποίηση της νοµο-
θεσίας, αναφορικά µε τη δυνατότητα µεταφοράς κενών ρυµουλ-
κούµενων οχηµάτων από φορτηγά δηµόσιας χρήσης.

16) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Λειτουργών Μέσης Εκπαί-
δευσης Νοµού Σερρών αιτείται την κάλυψη του κόστους µετα-
κίνησης και διαµονής των συµµετεχόντων σε µαθητικούς διαγω-
νισµούς. 

17) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι υπάλληλοι της Χηµικής Υπηρε-
σίας Πρέβεζας  αιτούνται την επανεξέταση της απόφασης κα-
τάργησης της Χηµικής Υπηρεσίας Κέρκυρας.

18) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Βόλου Νοµού Μαγνησίας
αιτείται τον επανακαθορισµό των οριογραµµών αιγιαλού, παρα-
λίας και παλαιού αιγιαλού στον οικισµό «Μαλάκι» της Δηµοτικής
Ενότητας Αρτέµιδας.

19) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Νοµού
Καρδίτσας επισηµαίνει τα σοβαρά προβλήµατα στην πρόοδο των
εργασιών του έργου: «Επείγοντα Μέτρα Υποστήριξης της Σήραγ-
γας Εκτροπής του Αχελώου προς Θεσσαλία».

20) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Καρδίτσας  εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την κατάργηση της υποχρεωτικής εγγρα-
φής στα επιµελητήρια.

21) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   επισηµαίνει τη σοβαρή δυσλειτουρ-
γία που Επαγγελµατικού Λυκείου Μούνδρου της Λήµνου και
αιτείται την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικού προ-
σωπικού.

22) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ, κ.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ και κ. ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Επαγγελµατική-Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της για τον επιχειρούµενο αποκλεισµό των αποφοίτων
ΤΕΙ από τις ενεργειακές επιθεωρήσεις και αιτείται την ουσιαστική
επανεξέταση του θέµατος.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο αντιπεριφερειάρχης Ηλείας εκφράζει
την αντίθεσή του στην αναστολή εκκαθάρισης και ενταλµατοποί-
ησης της δαπάνης του προγράµµατος «Δολωµατικής Δακοκτο-
νίας 2012 της Περιφερειακής Ενότητας Ηλείας».

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ξυλοκάστρου-Ευρωστίνης
Νοµού Κορινθίας αιτείται την επανεξέταση της απόφασης ανά-
κλησης του έργου: «Αποχετευτικό Δίκτυο Λυµάτων Δήµου Ξυλο-
κάστρου-Ευρωστίνης - Επέκταση και Αναβάθµιση Βιολογικού
Καθαρισµού Ξυλοκάστρου».

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις δηλώ-
σεις του Υπουργού Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη
κ. Νικολάου Δένδια, σχετικά µε τη νοµιµότητα της δράσης των
οπαδών της Χρυσής Αυγής.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο επικεί-
µενο κύµα αιτήσεων συνταξιοδότησης, το οποίο θέτει σε κίνδυνο
τη βιωσιµότητα του Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγ-
γελµατιών.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο µέτωπο των
αποκρατικοποιήσεων και ειδικότερα στην πώληση του ΟΠΑΠ,
των κρατικών λαχείων και της ΕΥΑΘ.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
αξίωση των νοσοκοµείων να δηλώνουν οι υποβαλλόµενοι σε εξε-
τάσεις ότι δεν έχουν καµµία απαίτηση σε περίπτωση ανάγκης µε-
τάγγισης αίµατος.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αντίθεση
των οργανώσεων «Οικολογική Κίνηση Πάτρας», «Κοινο-Τοπία» και
«Πολίτες Εν Δράσει» στη µεταφορά υποδοµών τής «ACHAIA CLA-
USS» στο κτήριο τού πρώηνπτωχοκοµείου.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο διορισµό
προσώπων στην κρατική τηλεόραση µε κριτήριο την κοµµατική
τους ταυτότητα.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε διορι-
σµούς προσώπων, που αποτελούν προσωπική  επιλογή του
Προέδρου τού ΠΑΣΟΚ κ. Ευάγγελου Βενιζέλου, σε καίριες θέ-
σεις του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συµ-
φωνία Νέας Δηµοκρατίας και Δηµοκρατικής Αριστεράς για
στελέχωση κρατικών θέσεων µε βάση ποσοστώσεις πολιτευτών
και στελεχών.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαµάχη
του ζεύγους Καρούζου-Σκαφτούρα µε τον πρώην συνεργάτη
τους κ. Ιωσήφ Λιβανό.

34) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Στρατιωτικών Αναπήρων και Θυ-
µάτων Υπαξιωµατικών και Οπλιτών Πολέµου αιτείται την απαλ-
λαγή από τη φορολογία του εισοδήµατος των στρατιωτικών
αναπήρων που προέρχεται από την εκµίσθωση περιπτέρων.

35) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Καρδίτσας εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για τη λειτουργία των καταστηµάτων
τις Κυριακές.

36) Οι Βουλευτές Μεσσηνίας, κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ, Β’
Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ και Κοζάνης κ. ΕΥΓΕΝΙΑ
ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος
Σύλλογος Εργαζοµένων Κέντρων Δηµιουργικής Απασχόλησης
Παιδιών αιτείται την υιοθέτηση σειράς προτάσεών του για τη δια-
σφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας των εν λόγω κέντρων.

37) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Σχολή Οδηγών Σάµου του κ. Γεωργίου Κρη-
τικού και πέντε συναφείς σχολές αιτούνται την επανεξέταση των
µέτρων του π.δ. 51/2012, που αναφέρονται στις προϋποθέσεις
και τον τρόπο λειτουργίας των σχολών οδηγών.

38) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  τα Ερασιτεχνικά Σωµατεία «ΓΣΒ
ΝΙΚΗ ΒΟΛΟΥ», «ΝΟΒ-Α», «ΟΕΑ-ΝΑΒ» και «ΟΥΚ ΒΟΛΟΥ» αιτούν-
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ται την επίλυση σειράς θεµάτων που αφορούν τις ανάγκες κάλυ-
ψης των λειτουργικών τους εξόδων, καθώς και των αµοιβών των
γυµναστών και προπονητών.

39) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων ΟΤΑ
Νοµού Καρδίτσας αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του για την
επίλυση θεσµικών και οικονοµικών αιτηµάτων των εργαζοµένων.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απαί-
τηση του Ταµείου Επικουρικής Ασφάλισης και Πρόνοιας Απασ-
χολουµένων στα Σώµατα Ασφαλείας περί καταβολής ποσού
1.350.000 ευρώ από το «ΜEGA».

41) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του Γυµνασίου-Λυ-
κείου Καναλίων Νοµού Μαγνησίας αιτείται τη διατήρηση της λει-
τουργίας του Λυκείου Καναλίων.

42) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Μετόχων και Φίλων του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου  αιτείται την υιοθέτηση λύσεων που
να διασφαλίζουν τις οικονοµικές απαιτήσεις των µετόχων της.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την ολοκλήρωση της δια-
δικασίας καταβολής της δεύτερης δόσης του προγράµµατος
κοινωφελούς εργασίας στους Νοµούς Ηρακλείου και Λασιθίου.

44) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος
Κοινωνικών Λειτουργών Ελλάδος αιτείται την ισότιµη πρόσληψη
στο υπό υλοποίηση ευρωπαϊκό πρόγραµµα επαγγελµατιών
ΠΕ/ΤΕ κοινωνικών λειτουργών παράλληλα µε την πρόσληψη Ψυ-
χολόγων.

45) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Βόλου εκ-
φράζει την αντίθεσή του στο ενδεχόµενο κατάργησης της
κυριακάτικης αργίας.

46) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Λακωνίας  αιτεί-
ται την επανεξέταση της εγκυκλίου 42/2013 περί επιλογής
κατατάξεως των ασφαλισµένων σε κατώτερη ασφαλιστική κατη-
γορία.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο ανταποδο-
τικό τέλος της ΔΕΗ.

48) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Νεφροπαθών Νο-
µού Μαγνησίας «Οι Άγιοι Ανάργυροι» εκφράζει τη διαµαρτυρία
του για την περικοπή τών συντάξεων νεφροπαθών και µεταµο-
σχευµένων µε αναπηρία 80% και άνω διά βίου.

49) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Κεντρική
‘Ενωση Δήµων Ελλάδος αιτείται την υιοθέτηση πρωτοβουλιών
για τη συνέχιση παροχής υπηρεσιών και την παράταση των συµ-
βάσεων τών εργαζοµένων µέχρι την έναρξη της νέας φάσης του
προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι».

50) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ξυλοκάστρου-Ευρωστίνης Νο-
µού Κορινθίας αιτείται την επανεξέταση της απόφασης ανάκλη-
σης του έργου: «Αποχετευτικό Δίκτυο Λυµάτων Δήµου Ξυλοκά-
στρου-Ευρωστίνης - Επέκταση και Αναβάθµιση Βιολογικού
Καθαρισµού Ξυλοκάστρου».

51) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Παπάγου-Χολαρ-
γού εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την επικείµενη κατάργηση
τού υποκαταστήµατος ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Χολαργού.

52) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Τρίπολης
και το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Αρκαδίας αιτούνται τη διατή-
ρηση του Τµήµατος Τεχνικής και Υγειονοµικής Επιθεώρησης Αρ-
καδίας.

53) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ανδρίτσαινας-Κρεστένων
Νοµού Ηλείας αιτείται την εξασφάλιση χρηµατοδότησης των
έργων του ΕΤΑΕΑ.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µη
ανανέωση των συµβάσεων ιατρών και νοσηλευτών των µονάδων
εντατικής θεραπείας.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάσταση που επικρατεί στο Νοσοκοµείο «Μεταξά».

Β’ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2938/15-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Παπακώστα - Σιδηροπούλου Αικατερίνης δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/1110/9-1-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 6993
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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 6995
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2. Στην µε αριθµό 4338/26-11-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1712 ΓΚΕ

1003703 ΕΞ 2013/9-1-2013 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 6997
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3. Στην µε αριθµό 4518/29-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κασιδιάρη Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 751/9-1-2013 έγγραφο

από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-
καιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 6999
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4. Στην µε αριθµό 4994/11-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βαρβιτσιώτη Μιλτιάδη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 117910/9-1-2013

έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 7001



5. Στην µε αριθµό 5288/19-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λεονταρίδη Θεόφιλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/292/4/9-

1-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:

7002 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ο κ. Φίλιππος Σαχινίδης αιτείται τη χορήγηση άδειας
απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 4877/7-12-2012 ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθήνας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε καταγγελίες ερ-
γαζοµένων στο Αθηναϊκό Πρακτορείο Ειδήσεων.

Στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης.

Ορίστε, κύριε Κακλαµάνη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή η ερώτηση

είναι πολύ συγκεκριµένη, θα ήθελα να µου κρατήσετε το χρόνο
της πρωτολογίας µου για τη δευτερολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα βέβαια να είχα την ανάπτυξη της ερώτησης από τον
κύριο συνάδελφο, αλλά σε κάθε περίπτωση θα απαντήσω µε
βάση την ερώτηση που µού ήλθε στο Υπουργείο. 

Θέλω κατ’αρχάς να κάνω ένα γενικό σχόλιο για παρόµοιες
ερωτήσεις οι οποίες έχουν έλθει κατά κόρον στη Βουλή. Στην
ουσία δεν µπορεί το Υπουργείο Δικαιοσύνης να απαντά σε ερω-
τήσεις τέτοιου είδους µε τη λογική µε την οποία έρχονται. Θα
εξηγήσω τι εννοώ, κύριε συνάδελφε. Είναι άλλο πράγµα το τι
κάνει το Υπουργείο Δικαιοσύνης στο να µπορέσει να συντοµεύει
διαδικασίες και να επιταχύνει την απονοµή της δικαιοσύνης. Αυτή
είναι βεβαίως µία κουβέντα που µπορούµε να κάνουµε και µπορώ
να σας δώσω περισσότερα και αναλυτικά στοιχεία, αλλά είναι τε-
λείως διαφορετικό πράγµα το να µπορεί το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης να κρίνει ή να κατακρίνει ή να επεµβαίνει στη δικαιοσύνη,
επιβάλλοντας βέβαια σε κάθε περίπτωση στο δικαστικό λει-
τουργό το πώς πρέπει να χειρίζεται µία υπόθεση. Το Υπουργείο
Δικαιοσύνης σε κάθε περίπτωση δεν έχει τέτοια δυνατότητα.

Ερχόµενος στην ερώτησή σας, θα ήθελα να σας αναφέρω τα
εξής δεδοµένα: Στις 11-3-2011 µετέβη στο Τµήµα Δίωξης Ηλε-
κτρονικού Εγκλήµατος της Διεύθυνσης Ασφάλειας Αττικής εκ-
πρόσωπος των εργαζοµένων του Αθηναϊκού και Μακεδονικού
Πρακτορείου Ειδήσεων και υπέβαλε έγκληση σε βάρος αγνώ-
στου προσώπου καθ’ όσον µέσω ηλεκτρονικού ταχυδροµείου,
απέστειλε µηνύµατα µε περιεχόµενο συκοφαντικό και εξυβρι-
στικό, προβαίνοντας παράλληλα και στη δηµοσίευση προσωπι-
κών δεδοµένων σε βάρος του ιδίου αλλά και συναδέλφου του.
Για την υπόθεση αυτή σχηµατίστηκε δικογραφία από την αρµό-
δια υπηρεσία, ήτοι το πρώην Τµήµα Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγ-
κλήµατος Διεύθυνσης Ασφάλειας Αττικής και νυν Υπηρεσία
Οικονοµικής Αστυνοµίας και Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος,
η οποία την παρούσα χρονική στιγµή βρίσκεται στο στάδιο της
προδικασίας.

Ειδικότερα κατόπιν διαβιβάσεως από το 5ο Τµήµα Δίωξης
Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος του υπ’ αριθµόν πρωτοκόλλου
7519/2011 εγγράφου, σχηµατίστηκε αυτεπαγγέλτως η µε
ΑΒΜΙΓ/2011 δικογραφία, η οποία την 1η Ιουλίου του 2011 χρεώ-
θηκε σε εισαγγελικό λειτουργό. Την 1η Σεπτεµβρίου 2011 διαβι-
βάστηκε στην Υπηρεσία Δίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος για τη
διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, µετά το πέρας της οποίας
επεστράφη στην εισαγγελία και δόθηκε προς χρέωση στα εισαγ-
γελικά γραφεία. Στις 12 Οκτωβρίου του 2012, αφού έλαβε ειδικό
αριθµό 5/2012/143, χρεώθηκε σε εισαγγελικό λειτουργό, ο
οποίος στις 5-12-2012 την επαναδιαβίβασε στην Υπηρεσία Δίω-
ξης Οικονοµικού Εγκλήµατος για τη διενέργεια περαιτέρω προ-
καταρκτικής εξέτασης. Στις 7 Ιανουαρίου του 2013 επεστράφη
στην εισαγγελία και εκκρεµεί προς περαιτέρω εξέταση σε εισαγ-
γελικό λειτουργό.

Αναφορικά µε τη χορήγηση αδείας για άρση απορρήτου που
θίγετε στην ερώτησή σας, η ύπαρξη ή µη τέτοιας είναι στοιχείο
τού εν στενή εννοία προανακριτικού υλικού και σύµφωνα µε την

αρχή της µυστικότητας της προδικασίας, δεν είναι επιτρεπτή η
καθ’ οιονδήποτε τρόπο γνωστοποίηση ενός τέτοιου στοιχείου.

Σε κάθε περίπτωση πάντως, µπορώ να σας διαβεβαιώσω πως
η συνεχής επιστροφή της δικογραφίας στο στάδιο της προκα-
ταρκτικής εξέτασης, που γίνεται σύµφωνα µε όσα σας εξέθεσα,
θα έλεγα και από την δικαστηριακή µου εµπειρία και τη δικηγο-
ρική µου εµπειρία, κάθε άλλο παρά αδιαφορία και αβελτηρία τής
εισαγγελικής αρχής καταδεικνύει. Εγώ θα έλεγα ότι δείχνει ζέση,
αν µη τι άλλο, για την ταυτοποίηση του δράστη. 

Μη  µε ρωτάτε γιατί έχει καθυστερήσει, αν έχει καθυστερήσει,
γιατί δεν µπορούµε να ξέρουµε στο πλαίσιο της µυστικότητας
τής προδικασίας, αν ο εισαγγελικός λειτουργός βρίσκει εµπόδια
-αν βρίσκει- ή τέλος πάντων σε τι ενέργειες έχει προχωρήσει. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Κακλαµάνη,

επειδή αυτό που µου ζητήσατε, δεν προβλέπεται από τον Κανο-
νισµό, θα το κάνουµε αλλά µε εγκράτεια στο χρόνο. 

Το είπα για να µην το ζητήσει και άλλος. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήταν καλό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε Κακλα-

µάνη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υφυπουργέ,

κατ’ αρχάς η ερώτηση δεν είχε σε καµµία περίπτωση την οποι-
αδήποτε µορφή παρέµβασης στη δικαιοσύνη και πολύ περισσό-
τερο λογοκρισίας οποιουδήποτε τύπου σε οποιοδήποτε µέσο.
Ογδόντα τέσσερις δηµοσιογράφοι του Αθηναϊκού Πρακτορείου
–γιατί τα πρόσωπα είναι ογδόντα τέσσερα και είναι ογδόντα τέσ-
σερις δηµοσιογράφοι- είτε απολύονται είτε εξαναγκάζονται σε
παραίτηση είτε παραιτούνται οι ίδιοι κάτω από απίστευτες κατη-
γορίες προσωπικών δεδοµένων της προσωπικής τους ζωής, των
σεξουαλικών προτιµήσεων. 

Μέχρι τώρα πολλοί εξ αυτών δεν µπορούν να βρουν δουλειά,
γιατί όπου έχουν απευθυνθεί, ο µελλοντικός εργοδότης ήταν
επηρεασµένος απ’ αυτά που είχε διαβάσει. Δεκαοκτώ µήνες χρει-
άστηκαν, για να δώσει άδεια η εισαγγελία, για να αρθεί το απόρ-
ρητο για δυο στοιχεία που ζήταγε ο κ. Σφακιανάκης, προκειµένου
να διαλευκάνει την υπόθεση. 

Με συγχωρείτε πάρα πολύ, αυτό δεν λέγεται παρέµβαση στη
δικαιοσύνη. Ούτε διενοήθην να κάνω κάτι τέτοιο. Δεν διενοήθην
ούτε να κρίνω ή να προδικάσω θέση της δικαιοσύνης, αλλά η ζωή
ογδόντα τεσσάρων ατόµων το έχει υποστεί αυτό και –αν θέλετε-
το πάω παραπέρα για τον οποιονδήποτε πολίτη. 

Εκτός των νεοεκλεγµένων συναδέλφων δεν υπάρχει ούτε ένας
συνάδελφος σ’ αυτήν την Αίθουσα που δεν έχει υποστεί παρό-
µοιο διασυρµό για άλλου είδους θέµατα, τα οποία εκδήλως είναι
ψέµατα. Τι να το κάνει κανείς όταν µετά από τρία χρόνια ανακα-
λυφθεί η αλήθεια; Τι να το κάνει κανείς, µετά από τρία χρόνια;
Αυτό το στόχο είχε η ερώτηση και µόνο. Και πρέπει να σας πω
ότι εγώ το διάβασα σε ρεπορτάζ. Απευθύνθηκα στον άνθρωπο
που το υπέγραφε και είναι ο ένας εκ των δυο –δεν έχω την άδειά
του να πω το όνοµα- που ήταν ο εκπρόσωπος των εργαζοµένων
στο Αθηναϊκό Πρακτορείο -και εξακολουθεί και σήµερα. Του είπα
«θέλεις να πάρω µια πρωτοβουλία να επιταχύνουµε λίγο την ιστο-
ρία;». Και έτσι έγινε η ερώτηση. Με κανένα άλλο απολύτως σκε-
πτικό. Ούτε µέµφθηκα την πολιτική ηγεσία, θεωρώντας ότι
µπορούσατε να επισπεύσετε εσείς και δεν το κάνατε. 

Θα έπρεπε να γίνει αυτό γνωστό, ώστε σε τέτοιες περιπτώσεις
να µην κρατιέται ο αριθµός πρωτοκόλλου, όταν µπαίνει µια υπό-
θεση σε ένα εισαγγελικό γραφείο. Υπάρχουν και τα απλά πράγ-
µατα, υπάρχουν και τα σύνθετα, όπως είναι το συγκεκριµένο.
Θέλω να ελπίζω ότι µε την επιστροφή πίσω στις 7 Ιανουαρίου,
όπως είπατε, µπαίνουµε στην τελική ευθεία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κακλαµάνη για την τήρηση του χρόνου.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Αντιλαµβάνοµαι το ενδιαφέρον του συναδέλφου. Έχει από-
λυτο δίκιο ειδικά για τέτοιες περιπτώσεις που έχουν να κάνουν
µε το ηλεκτρονικό έγκληµα. Αν θέλετε, κύριε συνάδελφε, µπορώ
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να σας πω ότι και το νοµοθετικό πλαίσιο ίσως δεν είναι και το
επαρκέστερο, για να αντιµετωπίσουµε τέτοια φαινόµενα. Υπάρ-
χουν δυστυχώς τέτοια ζητήµατα εκβιασµών πολλών πολιτών, όχι
µόνο δηµοσιογράφων. Σίγουρα θα µπορούσε να υπάρξει ένα κα-
λύτερο νοµοθετικό πλαίσιο, το οποίο το Υπουργείο Δικαιοσύνης
ήδη επεξεργάζεται, οφείλω να σας πω.

Για την άρση του απορρήτου δεν απαιτείται πάντα η διαταγή
του εισαγγελέα, η οποία επικυρώνεται µε βούλευµα του Συµβου-
λίου Πληµµελειοδικών, αλλά σε υποθέσεις πολύ σοβαρής φύ-
σεως η διαδικασία αυτή µπορεί να επισπευσθεί και η άρση να
γίνει, στηριζοµένη σε εγκυκλίους τής Εισαγγελίας του Αρείου
Πάγου, όπως συµβαίνει για την ταυτοποίηση ηλεκτρονικής ταυ-
τότητας του δράστη, σε υποθέσεις µείζονος κοινωνικοηθικής
απαξίας, όπως ισχύει.

Θα σας αναφέρω βέβαια και κάποια άλλα στοιχεία, που έχουν
να κάνουν µε τη συγκεκριµένη υπόθεση. Στην Εισαγγελία Πρω-
τοδικών Αθηνών κατατίθενται περίπου διακόσιες χιλιάδες µηνύ-
σεις ετησίως. Την ίδια εποχή που κατατέθηκε η συγκεκριµένη,
εκκρεµούσαν σαράντα χιλιάδες δικογραφίες προς χρέωση. Αν-
τιλαµβάνεστε και το µέγεθος και το φόρτο εργασίας. Σε κάθε πε-
ρίπτωση, δεν υπήρξε αίτηµα επίσπευσης για τη συγκεκριµένη
υπόθεση, όπως βεβαίως δεν υπάρχει και θέµα παραγραφής, που
και αυτό είναι πολύ σηµαντικό.

Στην εν λόγω υπόθεση βέβαια εµπλέκεται και άλλη δηµόσια
υπηρεσία, στην οποία έχει διαβιβαστεί δυο φορές για διενέργεια
προκαταρκτικής εξέτασης. Σε κάθε περίπτωση, νοµίζω ότι ήδη
έχει πάρει µια συγκεκριµένη πορεία και σύντοµα θα προχωρήσει
η υπόθεση αυτή.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά

θεωρεία παρακολουθούν την συνεδρίαση είκοσι επτά µαθητές
και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο
Προαστίου Καρδίτσας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 2878/12-10-2012 ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Κυκλάδων του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικο-
λάου Συρµαλένιου προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις ελλείψεις σε δι-
δακτικό, ειδικό εκπαιδευτικό και ειδικό βοηθητικό προσωπικό των
σχολείων στις Κυκλάδες. 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Παπαθεοδώρου.
Ο κ. Συρµαλένιος έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θα

ήθελα να εκφράσω τη χαρά µου, διότι µετά από πέντε ανεπιτυ-
χείς προσπάθειες να υποστηρίξω επίκαιρη ερώτηση, δεν ήρθαν
οι Υπουργοί στους οποίους απευθυνόταν. Δεν ήταν σε εσάς και
αυτό ήταν θετικό για εσάς. 

Επί της ουσίας, θέλω να µιλήσω για τα διδακτικά κενά που
υπάρχουν στις Κυκλάδες. Η υποστελέχωση των σχολείων στις
Κυκλάδες, όπως ξέρετε, αποτελεί ένα συνηθισµένο και καθ’ όλα
προβλέψιµο φαινόµενο. Όµως φέτος και µετά από τρία χρόνια
µνηµονιακών πολιτικών και µε την τραγική µείωση τής χρηµατο-
δότησης στις δοµές της παιδείας, η δηµόσια εκπαίδευση στο σύ-
νολο τής χώρας, αλλά και στις Κυκλάδες, βρίσκεται στα
πρόθυρα της κατάρρευσης. 

Η χειρότερη από ποτέ αναλογία αποχωρήσεων-προσλήψεων
εκπαιδευτικών των τελευταίων χρόνων και η έλλειψη πιστώσεων
για αναπληρωτές δηµιουργούν τεράστιο πρόβληµα. Η τραγική
υποχρηµατοδότηση των σχολικών επιτροπών των δήµων για τις
λειτουργικές δαπάνες οδηγεί τα σχολεία σε αδυναµία κάλυψης
των άµεσων στοιχειωδών τους αναγκών σε ηλεκτρικό ρεύµα,
νερό,  πετρέλαιο, θέρµανση κ.λπ.. Ήδη σχολικές βιβλιοθήκες
έχουν κλείσει. Η ενισχυτική διδασκαλία έχει καταργηθεί. Τα γρα-
φεία σχολικού και επαγγελµατικού προσανατολισµού έχουν ανα-
στείλει τη λειτουργία τους. Τα προγράµµατα αγωγής, υγείας,
περιβαλλοντικής και πολιτιστικής αγωγής έχουν εξοβελιστεί. 

Επιπλέον η πανευρωπαϊκή πρωτιά στις µειώσεις των αµοιβών

τών εκπαιδευτικών συντελεί στην πλήρη απαξίωση του κοινωνι-
κού και µορφωτικού ρόλου του εκπαιδευτικού στην κοινωνία.
Στις Κυκλάδες σήµερα έχουµε περίπου εκατόν είκοσι κενά. Το
χειρότερο απ’ όλα είναι ότι πολλά παιδιά τής Γ’ λυκείου σε κά-
ποια νησιά δεν διδάσκονται καθόλου τα µαθήµατα των πανελλη-
νίων εξετάσεων, ενώ ήδη έχει τελειώσει το πρώτο εξάµηνο. 

Με δεδοµένα όλα αυτά και µε δεδοµένο ότι η έγκαιρη στελέ-
χωση των σχολείων αποτελεί υποχρέωση της πολιτείας, το Σύν-
ταγµα προστατεύει τους κατοίκους των νησιών και προβλέπει τη
νησιωτική ιδιαιτερότητα, η έλλειψη σχεδιασµού και συντονισµού
για την εκπαίδευση τού νησιωτικού συµπλέγµατος των Κυκλάδων
είναι εµφανής εδώ και χρόνια και µε δεδοµένο ότι δικαίως επα-
νέρχονται συνεχώς όλες οι συλλογικότητες –ΕΛΜΕ, σύλλογοι δα-
σκάλων και νηπιαγωγών, σύλλογοι γονέων και κηδεµόνων και
άλλοι- ερωτάται ο Υπουργός:

Σε ποιες άµεσες ενέργειες θα προβείτε, προκειµένου να πλη-
ρωθούν οι κενές θέσεις εκπαιδευτικού προσωπικού; 

Πώς θα διασφαλιστεί η αξιοπρεπής διαβίωση των εκπαιδευτι-
κών που υπηρετούν στα νησιά; 

Τρίτο ερώτηµα: Μπορείτε να εγγυηθείτε στους µαθητές που
ακόµα δεν έχουν διδαχθεί ούτε µία ώρα µαθήµατος και που σε
τρεισήµισι µήνες θα κληθούν να εξεταστούν πανελλαδικά, ότι θα
συµµετέχουν επί ίσοις όροις µε τους µαθητές των άλλων περιο-
χών για την πρόσβαση στην τριτοβάθµια εκπαίδευση;

Τέταρτο ερώτηµα: Πλήττεται ή όχι το κύρος των πανελληνίων
εξετάσεων µέσα από αυτές τις διαδικασίες;

Πέµπτο ερώτηµα: Υπάρχουν, άραγε, άλλα σχολεία σε όλη την
Ελλάδα, που τα παιδιά δεν διδάσκονται µαθήµατα πανελληνίων
εξετάσεων;

Σας καλούµε να ανταποκριθείτε θετικά και άµεσα στο διορισµό
ικανού αριθµού καθηγητών -έστω αναπληρωτών- και να βρείτε
τρόπους άµεσης αναπλήρωσης των µαθηµάτων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, αν και προσθέσατε τρεις ερωτήσεις, σε
σχέση µε αυτές τις οποίες είχατε καταθέσει, δεν υπάρχει κανένα
πρόβληµα. Μπορώ να σας απαντήσω έτσι, ώστε να µην υπάρ-
ξουν κενά. 

Θα ήθελα να αρχίσω την απάντησή µου από την αναφορά που
κάνατε στη νησιωτικότητα. Εσείς προσωπικά ξέρετε πως θεωρώ
δεδοµένη από τη δική µας την πλευρά, την υποστήριξη της νη-
σιωτικότητας και την ανταπόκριση του Υπουργείου στις ιδιαίτε-
ρες ανάγκες των νησιών των Κυκλάδων. Αυτή η υποστήριξη
υπήρξε από την αρχή ένας βασικός άξονας της πολιτικής µας. 

Τι σηµαίνει όµως στην πράξη υποστήριξη της νησιωτικότητας; 
Σηµαίνει για εµάς να παραµείνουν ανοικτά σχολεία µε δύο και

τρεις µαθητές έτσι, ώστε να µην υποχρεώνονται τα παιδιά του
νηπιαγωγείου και του δηµοτικού να διανύουν µεγάλες χιλιοµε-
τρικές αποστάσεις, για να παρακολουθήσουν το σχολείο.

Υποστήριξη της νησιωτικότητας σηµαίνει συνεχής ανταπό-
κριση τού Υπουργείου για την κάλυψη των αναγκών σε περιοχές
όπου οι αναπληρωτές συχνά -αν όχι πάντα- δεν αποδέχονται το
διορισµό τους.

Επίσης, «υποστήριξη της νησιωτικότητας» σηµαίνει συνεχείς
επαφές µε την τοπική και την περιφερειακή αυτοδιοίκηση, έτσι
ώστε να υλοποιούνται οι συµφωνηµένες δράσεις.

Θέλω, όµως, να ξεκινήσω την ουσία της απάντησής µου στην
ερώτησή σας από δύο αναφορές που κάνατε, γιατί µερικές
φορές δηµιουργούνται προβλήµατα και εντυπώσεις από ορισµέ-
νες αόριστες αναφορές.

Άκουσα προηγουµένως περί εκατοντάδων κενών σε πανελλα-
δικώς εξεταζόµενα µαθήµατα. Θα πρέπει να θέσω υπ’όψιν σας -
γιατί είναι πολύ σηµαντικό και για την ασφάλεια των µαθητών-
δύο στοιχεία πάρα πολύ σηµαντικά.

Διεύθυνση Δωδεκανήσου: Δύο κενά. Ένας φιλόλογος –δεν
έχετε το κενό αυτό, διότι ζήτησε σήµερα λόγω επαπειλούµενης
κύησης - κι ένας καθηγητής Πληροφορικής. Στη Διεύθυνση Κυ-
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κλάδων ένα κενό σε πανελλαδικώς εξεταζόµενο µάθηµα.
Είπατε, επίσης, ότι τα Κέντρα Περιβαλλοντικής Αγωγής δεν

άνοιξαν. Νοµίζω ότι αυτό δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικό-
τητα. Θα πρέπει να σας τονίσω ότι έγινε στελέχωση σε όλη την
Ελλάδα και των εβδοµήντα πέντε Κέντρων Συµβουλευτικής και
Προσανατολισµού, ενώ το ΚΕΣΥΠ που εδρεύσει στην Ερµού-
πολη ενώ πέρυσι είχε ένα στέλεχος υπεύθυνο, φέτος δουλεύει
κανονικά µε δύο στελέχη, µε δύο συντονιστές υπεύθυνους για
τις Κυκλάδες.

Δεν αρνούµαι ότι υπάρχουν προβλήµατα. Σας λέω, όµως, ότι
αυτά που ανέφερα προηγουµένως…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας για τριάντα δευτερόλεπτα,
γιατί είναι συγκεκριµένα στοιχεία. Θα τα συµπληρώσω και στη
δευτερολογία µου.

Στη Διεύθυνση Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Κυκλάδων διο-
ρίστηκαν φέτος έντεκα νέοι εκπαιδευτικοί. Επιπλέον, προσελή-
φθησαν ενενήντα τέσσερις αναπληρωτές εκπαιδευτικοί του
Κλάδου Νηπιαγωγών και εκατόν τριάντα επτά δάσκαλοι, καλύ-
πτοντας σχεδόν το σύνολο των δηλωθέντων λειτουργικών αναγ-
κών από την Περιφερειακή Διεύθυνση Αιγαίου.

Επίσης, το Υπουργείο µερίµνησε για την κάλυψη των επειγόν-
των λειτουργικών κενών που προέκυψαν. Έτσι, προσελήφθησαν
επιπλέον δύο εκπαιδευτικοί του κλάδου νηπιαγωγών, ένας εκπαι-
δευτικός δάσκαλος κι εκπαιδευτικοί του κλάδου αγγλικών.

Τέλος, θέλω να σας ενηµερώσω ότι από το Νοέµβριο έως το
Δεκέµβριο του 2012 πραγµατοποιήθηκαν προσλήψεις εκπαιδευ-
τικών, δάσκαλοι οι οποίοι υπηρετούν σήµερα σε τάξεις υποδοχής
των ΖΕΠ, από τους οποίους έξι κατανεµήθηκαν στη Διεύθυνση
Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης Κυκλάδων για τις ανάγκες των τά-
ξεων αυτών.

Στη δευτερολογία µου, αν µου επιτρέπετε, θα σας αναφέρω
και για την ενισχυτική διδασκαλία, αλλά και για τα υπόλοιπα κενά,
τα οποία πρέπει να σας διαβεβαιώσω ότι όχι µόνο τα παρακο-
λουθούµε, αλλά φροντίζουµε µε τις δυνάµεις και τις δυνατότητες
που έχουµε σήµερα, να τα αναπληρώνουµε το ταχύτερο δυνατό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Συρµαλένιος έχει το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι δηµιουργούνται κάποιες εντυπώ-

σεις. Εγώ θα έλεγα ότι δεν είναι εντυπώσεις αλλά η πραγµατικό-
τητα. Δηλαδή, από δικές µας πληροφορίες από αρµόδιους σε
πάρα πολλά σχολεία των Κυκλάδων θέλω να σας πω ότι τα κενά
σήµερα παραµένουν εκατόν είκοσι, παρά τις όποιες προσλήψεις
-και µάλιστα τις τελευταίες ηµέρες- κάποιων εκπαιδευτικών στη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

Θέλω, όµως, να σας πω µερικά συγκεκριµένα στοιχεία: 
Στο ΕΠΑΛ Σαντορίνης και Ίου στο Γυµνάσιο –µε τάξεις Λυ-

κείου- της Θηρασιάς παραµένουν αδίδακτα πανελλαδικώς εξε-
ταζόµενα µαθήµατα. Κι ακόµα κι αν αύριο το πρωί προσλάβετε
καθηγητές, οι µαθητές και µαθήτριες θα έχουν κάνει δώδεκα έως
δεκατρείς εβδοµάδες µαθηµάτων και θα έχουν απωλέσει δώδεκα
εβδοµάδες διδασκαλίας, δηλαδή το 50% του διδακτικού έτους.

Επιπλέον, στην Κέα και στη Νάξο, στο ΕΠΑΛ, µόλις την Παρα-
σκευή 25 Ιανουαρίου τοποθετήθηκαν καθηγητές για τα µαθή-
µατα που θα εξεταστούν στις πανελλήνιες. Ίσως υπάρχει µία
διαφορετική λογική για το πώς καλύπτουµε τα κενά. Εσείς έχετε
µία λογική δηµιουργικής λογιστικής όπου τα κενά τα κρίνετε
βάσει καθηγητοωρών και όχι βάσει κενών ωρών σε κάθε σχολείο
και σε κάθε νησί.

Με αυτήν την έννοια, είπατε προηγουµένως ότι υπάρχει µόνο
ένα κενό στις Κυκλάδες. Για τα Δωδεκάνησα δεν είµαι σε θέση
να σας πω, γιατί εγώ είµαι από την περιοχή των Κυκλάδων. 

Εκείνο που θέλω να προσθέσω είναι ότι ενώ όλα αυτά είναι
γνωστά από χρόνια στο Υπουργείο Παιδείας, δεν υπάρχει ένας
σχεδιασµός µε δεδοµένο ότι υπάρχει ηλεκτρονικό σύστηµα κα-
ταγραφής του προσωπικού, το σύστηµα «Survey», για τη δευτε-
ροβάθµια εκπαίδευση, µε δεδοµένο ότι υπάρχει το σφιχτό δηµο-

σιονοµικό πλαίσιο που το ξέρατε όταν ξεκινούσε το σχολικό έτος,
µε δεδοµένο ότι οι διαδικασίες για τη λειτουργία των σχολείων
δεύτερης ευκαιρίας, µιας συνεχιζόµενης δράσης του επιχειρη-
σιακού προγράµµατος Παιδείας και Διά Βίου Μάθησης έπρεπε
να είχαν ολοκληρωθεί το καλοκαίρι. 

Επίσης, θέλω να σας πω πως σε ό,τι αφορά την αδυναµία οι
αναπληρωτές να πάνε στις Κυκλάδες, καταλαβαίνετε ότι µε µι-
σθούς των 600, 650, 700 ευρώ δεν είναι εύκολο κάποιος να απο-
δεχθεί να πάει στις Κυκλάδες όταν θα πρέπει µε αυτό το µισθό
να καλύψει δυσβάσταχτα έξοδα διαβίωσης, που υπάρχουν σε
όλα τα νησιά, αλλά και σε όλη την Ελλάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Σας ευχαριστώ.

Πραγµατικά δεν θέλω να ωραιοποιήσω την κατάσταση. Αυτό
το οποίο είναι σίγουρο, είναι πως για τη Διεύθυνση της Δευτερο-
βάθµιας Εκπαίδευσης Κυκλάδων φέτος διαθέσαµε, πέραν των
διορισµών µονίµων, εκατόν σαράντα εννέα συνολικά πιστώσεις
για αναπληρωτές καθηγητές. 

Είπατε κάτι, στο οποίο νοµίζω ότι πρέπει να συµφωνήσουµε.
Πράγµατι –το είπα κι εγώ προηγουµένως- σε πολλές περιοχές οι
αναπληρωτές καθηγητές οι οποίοι ορίζονται, δεν αναλαµβάνουν
τελικά υπηρεσία, διότι δεν αποδέχονται το διορισµό τους. Από
τους εκατόν σαράντα εννέα οι οποίοι δεν εστάλησαν όλοι µε µία
φορά -πρέπει να σας πω ότι φέτος κάναµε δώδεκα αλλεπάλλη-
λους διορισµούς αναπληρωτών καθηγητών για τις Κυκλάδες- οι
είκοσι επτά σήµερα δεν έχουν αποδεχθεί. Αυτό σηµαίνει ότι ορι-
σµένοι, ενώ εστάλησαν για να αναλάβουν υπηρεσία, δεν αποδέχ-
θηκαν. 

Βεβαίως, και αναγνωρίζω τους οικονοµικούς όρους. Επειδή,
όµως, µιλήσατε και για αξιοπρεπή διαβίωση, πρέπει να σας πω
ότι έχουν γίνει προσπάθειες µε την τοπική και την περιφερειακή
αυτοδιοίκηση έτσι ώστε να αµβλυνθούν αυτές οι καταστάσεις. 

Ποιες είναι αυτές οι προσπάθειες; Δεν θα µιλήσω µόνο για τη
σίτιση, τους αναπληρωτές καθηγητές και για τους πρωτοδιορι-
ζόµενους καθηγητές, σίτιση η οποία γίνεται στις στρατιωτικές
λέσχες, όπου αυτές υπάρχουν, αλλά θα πω για τις παρεµβάσεις
µας…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Μόνο στη Σαντορίνη υπάρχουν.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Λέω, όπου υπάρ-
χουν. 

Θα πω, όµως, για τις παρεµβάσεις µας σε δήµους, όπως στους
Δήµους της Τήνου, της Νάξου ή της Πάρου, έτσι ώστε να εξευ-
ρεθούν µισθώµατα χαµηλότερα, οικονοµικότερα για τους καθη-
γητές οι οποίοι αναλαµβάνουν υπηρεσία σε αυτά τα νησιά και
των οποίων η διαβίωση µακριά από τα σπίτια τους γνωρίζουµε
ότι είναι δύσκολη.

Αναφερθήκατε, επίσης, στην ενισχυτική διδασκαλία και στην
κατάργησή της. Να τοποθετηθώ και να πω απλώς ότι ο θεσµός
τόσο της πρόσθετης διδακτικής, που αναφέρεται στους µαθητές
του λυκείου, όσο και της ενισχυτικής διδασκαλίας, που αφορά
τους µαθητές του γυµνασίου, βρίσκεται σήµερα στο στάδιο της
υλοποίησης. Εντός των εποµένων ηµερών ξεκινά η ενταγµένη σε
ΕΣΠΑ ενισχυτική διδασκαλία. Εσείς στην ερώτησή σας θεωρείτε
ότι οι υποχρεώσεις της δηµόσιας εκπαίδευσης δεν πρέπει να
στηρίζονται σε πόρους του ΕΣΠΑ. Όµως, εδώ πρόκειται για ένα
πρόγραµµα ενισχυτικής διδασκαλίας µε προοπτική τριετούς χρη-
µατοδότησης για τους µαθητές του γυµνασίου.

Όσον αφορά στο εκπαιδευτικό προσωπικό, θα ήθελα να πω
ότι αυτό θα καλύπτεται από τον πίνακα των αναπληρωτών, κάτι
το οποίο θα δώσει δυνατότητα στους αναπληρωτές καθηγητές
να προσφέρουν στη δηµόσια εκπαίδευση.

Κύριε Βουλευτά, το Υπουργείο αντιλαµβάνεται τη δύσκολη οι-
κονοµική συγκυρία, τόσο για τους µαθητές όσο και για τους εκ-
παιδευτικούς, και προωθεί δράσεις στις δυνατότητες που
υπάρχουν σήµερα, οι οποίες έχουν και παιδαγωγικό και εκπαι-
δευτικό και κοινωνικό πρόσηµο. Δεν αποστρέφει το βλέµµα από
τα προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί. Αντίθετα, όχι µόνο τα
παρακολουθεί αλλά προσπαθεί να αναπληρώσει τα κενά εκεί και
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όπου αυτά προκύπτουν κάθε φορά.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε.
Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-

ταφορών και Δικτύων, Οικονοµικών, Εσωτερικών, Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
από 18 Δεκεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
«Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την οικονοµική ανάπτυξη της
χώρας»».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Πάλι πράξη νοµοθετι-

κού περιεχοµένου, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ναι, παρ’ όλο που εί-

χαµε ακούσει ότι θα τελείωναν οι πράξεις νοµοθετικού περιεχο-
µένου, δυστυχώς βλέπω ότι ακόµη έρχονται. Θα τα δει η επιτρο-
πή. 

Η τρίτη µε αριθµό 4673/3-12-2012 ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αλλαγή των
προϋποθέσεων για συµµετοχή στο πρόγραµµα «Φροντίδα κατ’
οίκον» δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.
Κεγκέρογλου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή πραγµα-
τικά µπορεί να υπάρξει κώλυµα, δεν πρέπει να αφήνουµε εµείς
ως Βουλή και εσείς ως Προεδρείο να χαλαρώνει το σύστηµα του
κοινοβουλευτικού ελέγχου, γιατί είναι ουσιαστικά ο ένας από
τους δύο τρόπους για να παρέµβει ο Βουλευτής σε συγκεκρι-
µένα θέµατα. Θα παρακαλούσα, λοιπόν, το Προεδρείο να επιση-
µάνει για άλλη µία φορά στο συγκεκριµένο Υπουργείο -και
πιθανόν και σε άλλα Υπουργεία για ανάλογα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν και άλλοι συνάδελφοι- ότι πρέπει να καταβάλλε-
ται προσπάθεια, ώστε την ιερή υποχρέωση της απάντησης στα
ερωτήµατα των πολιτών, που έρχονται µέσω των Βουλευτών στη
Βουλή, να µην την αποφεύγουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είναι γνωστές και οι

προσωπικές µου απόψεις και του Προεδρείου γενικότερα.
Η τέταρτη µε αριθµό 11/23-7-2012 αναφορά πρώτου κύκλου

του Βουλευτή Ηρακλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµει-
νώνδα Μαριά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την επίλυση
των προβληµάτων λειτουργίας στο ΕΚΑΒ Κρήτης, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Μα-
ριάς για ένα λεπτό.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, διαµαρ-
τυρόµαστε για πολλοστή φορά, γιατί ουσιαστικά δεν λειτουργεί
ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, ο οποίος, πέραν των άλλων, δεν
έχει µόνο την έννοια να ελέγξει την Κυβέρνηση, αλλά επίσης και
να προλάβει γεγονότα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Μαριά, ο
Υπουργός προτείνει να συζητηθεί η αναφορά σας. Οπότε θα
προχωρήσουµε κανονικά στη διαδικασία.

Ορίστε, κύριε Μαριά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να ανα-
πτύξετε την αναφορά σας. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, η έννοια
της άσκησης του κοινοβουλευτικού ελέγχου έχει τα στοιχεία,
πέραν του να ελέγξουµε την Κυβέρνηση, να συνδράµουµε και να
βοηθήσουµε. 

Εδώ, λοιπόν, έχουµε µία αναφορά, την οποία κατέθεσα στις
23-7-2012, η οποία σε τι αφορά; Είναι ένα έγγραφο του Παγκρή-
τιου Σωµατείου Εργαζοµένων στο ΕΚΑΒ που έθετε µία σειρά από
προβλήµατα του ΕΚΑΒ στην Κρήτη. Το προώθησα, διότι θεω-
ρούσα ότι, επειδή είναι καλοκαίρι και µπορεί να υπάρξουν ζητή-

µατα, θα έπρεπε να αντιµετωπισθούν τα ζητήµατα του ΕΚΑΒ.
Ένα από τα θέµατα που γράφουµε µέσα στην αναφορά είναι

η ανανέωση του στόλου. Λέµε ότι τα ασθενοφόρα που έχουµε
είναι του 2004 και χάριν δωρεάς εφοπλιστών έχουµε ασθενο-
φόρα του 2008. Και εκείνα, όµως, λόγω της µεγάλης χρήσης
έχουν ήδη διανύσει πάνω από εκατόν πενήντα χιλιάδες χιλιόµε-
τρα και παρουσιάζουν βλάβες. Γι’ αυτό ζητούσαν οι εργαζόµενοι
να υπάρξουν ανταλλακτικά υλικά για τα ασθενοφόρα. Σας κά-
νουν και µία παρατήρηση ότι υπάρχει και άλλο όχηµα µη ασφα-
λές, το οποίο λειτουργεί και εγκυµονεί κινδύνους για διασώστη
και ιατρό και ότι η φιάλη οξυγόνου δεν είναι τοποθετηµένη
σωστά.

Εσείς δεν απαντάτε σε αυτό και δυστυχώς –διότι η ζωή έτσι
είναι- στις 12 Δεκεµβρίου 2012 συµβαίνει τραγικό ατύχηµα µε
ασθενοφόρο στον βόρειο οδικό άξονα της Κρήτης. Έχουµε
µέχρι στιγµής το πόρισµα και τα συµπεράσµατα που βγαίνουν
σε τοπική εφηµερίδα, στη «ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ» στις 22 Ιανουαρίου
2013, όπου αναφέρεται: «Πληµµελής συντήρηση στα λάστιχα έξι
ετών. Ασθενοφόρο-νεκροφόρα µε τις λάθος προδιαγραφές. Οι
φονικές φιάλες του οξυγόνου» και µία σειρά από άλλες συγκλο-
νιστικές αποκαλύψεις. Δηλαδή, καταθέτουµε εδώ αναφορά σε
ανύποπτο χρόνο για να το δει η υπηρεσία σας, να το προχωρή-
σετε, αλλά δεν ασκεί κανέναν έλεγχο, δεν υπάρχει καµµία ενέρ-
γεια, δεν δίδεται καµµία απάντηση και συµβαίνει το απευκταίο,
το τραγικό, να έχουµε λόγω της κακής συντήρησης των ασθενο-
φόρων αυτό το τραγικό συµπέρασµα. 

Αυτή είναι µία κατάσταση, κύριε Υπουργέ, απαράδεκτη. Πι-
στεύουµε ότι πλέον υπάρχει πολιτική ευθύνη από την πλευρά του
Υπουργείου σας, διότι εσείς ασκείτε την εποπτεία σε αυτά τα ζη-
τήµατα και καταδεικνύει ότι µία απλή αναφορά, ένα έγγραφο που
είναι η αγωνία των εργαζοµένων για την αντιµετώπιση ενός ζη-
τήµατος, δυστυχώς καταλήγει να έχουµε τέτοια απευκταία γε-
γονότα. Αυτό αποδεικνύει –και χαίροµαι που θέλετε να
απαντήσετε, γιατί µε ειδοποίησαν ότι δεν θα απαντηθεί- ότι δεν
είναι µόνο ο έλεγχος της Κυβέρνησης αλλά η πρόληψη καταστά-
σεων, προκειµένου να µπορούµε να προχωρήσουµε σωστά σε
αυτήν τη χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο
Υπουργός κ. Λυκουρέντζος.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, δεν συνιστώ να σπεύδετε να υιοθετείτε πορίσµατα
τα οποία δηµοσιεύονται στον Τύπο, έστω και εάν είναι αυτό το
πόρισµα ή όχι, διότι συµπεράσµατα επί των πορισµάτων καλούν-
ται να εξαγάγουν εκείνοι οι οποίοι είναι οι αρµόδιοι.

Δεύτερον, έχετε δίκιο για το γεγονός ότι καταθέσατε µία ανα-
φορά, στην οποία περιγράφονται προβλήµατα για τη λειτουργία
του ΕΚΑΒ. Τα ίδια προβλήµατα συναντούµε σε πολλές περιοχές.
Είναι γνωστό ότι ο στόλος των αυτοκινήτων του ΕΚΑΒ έχει κα-
θυστερήσει να ανανεωθεί. Είναι, βεβαίως, και τα σηµαντικά οικο-
νοµικά προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζει η χώρα, που δεν
επιτρέπουν τη µεγάλη ταχύτητα ανταπόκριση στις ανάγκες που
έχουν τα αυτοκίνητα.

Όµως, τα αυτοκίνητα τα οποία κυκλοφορούν στην υπηρεσία
του ΕΚΑΒ θεωρούνται, όχι από τον Υπουργό αλλά από εκείνους
που επιτρέπουν να κυκλοφορούν –και αυτοί είναι οι αρµόδιοι
υπηρεσιακοί παράγοντες- ως ασφαλή. Οι κρατικοί λειτουργοί
πληρώνονται, για να βάζουν την υπογραφή τους και να αναλαµ-
βάνουν τις ευθύνες τους. Εάν κυκλοφορεί ένα αυτοκίνητο το
οποίο δεν είναι ασφαλές, είναι πρώτα υπεύθυνος εκείνος που
επιτρέπει την κυκλοφορία του. Προτού, λοιπόν, µε έναν τρόπο
αυτοµατισµού µεταφέρετε τα προβλήµατα στην Κυβέρνηση,
καλό είναι να δούµε πού εντοπίζονται οι ευθύνες. 

Δεύτερον, έχουµε εγκρίνει και µε υπογραφή δική µου από το
καλοκαίρι την διεξαγωγή διαγωνισµού για την προµήθεια εκατόν
εβδοµήντα αυτοκινήτων και είκοσι πέντε κινητών µονάδων του
ΕΚΑΒ. Ο διαγωνισµός οδηγείται σε αδιέξοδο και οδηγείται εξαι-
τίας του γεγονότος ότι οι τρεις επώνυµες εταιρείες, οι οποίες αν-
ταγωνίζονται για το ποια θα κερδίσει το διαγωνισµό, µε ενστά-
σεις, µε προσφυγή σε ασφαλιστικά µέτρα για τυπικούς λόγους
προτού ανοίξουν οι οικονοµικές προσφορές έχουν αλληλοακυ-
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ρωθεί. Είµαι προ του αδιεξόδου, γιατί υπάρχει κίνδυνος να χά-
σουµε τη δυνατότητα χρηµατοδότησης αυτού του διαγωνισµού
από κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και προσπαθώ να
εξεύρω τρόπο να αποσύρουν αυτού του είδους τις τυπικές εν-
στάσεις, τις οποίες έχουν υποβάλει και να αξιολογηθούν οι εται-
ρείες µε διαφάνεια, µε αντικειµενικότητα µέσα από την
οικονοµική τους προσφορά. Αυτή είναι η πραγµατικότητα σε ό,τι
αφορά τη δυνατότητα ανανέωσης των αυτοκινήτων του ΕΚΑΒ.

Πάντως, µε αφορµή το τραγικό συµβάν, για το οποίο είχα την
ευκαιρία να εκφράσω τα ειλικρινή µου συλλυπητήρια και εξαιτίας
της δικής σας ερώτησης και αυτών άλλων συναδέλφων, κύριε
συνάδελφε, έχουµε δώσει αυστηρότατες οδηγίες για τον τρόπο
µε τον οποίο αξιολογούνται οι δυνατότητες ασφάλειας κινήσεως
των αυτοκινήτων του ΕΚΑΒ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Μαριάς.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, χαίρο-

µαι γιατί έτσι όπως ήρθαν τα γεγονότα συζητείται επιτέλους η
αναφορά µου, διότι η απόφαση και η πρόθεση του Υπουργείου
σας ήταν να µη συζητηθεί. Ευτυχώς που διαµαρτυρόµαστε και
ευτυχώς που ήσασταν εδώ για να συζητηθεί.

Παρατήρηση δεύτερη: Οπωσδήποτε δεν υιοθετώ κανένα πό-
ρισµα, αλλά οι καταγγελίες που έγιναν, οι µαρτυρίες που υπήρ-
ξαν και αυτά τα οποία ειπώθηκαν απέδιδαν µεγάλο µέρος των
προβληµάτων και του ατυχήµατος στο συγκεκριµένο ασθενο-
φόρο «νεκροφόρα», όπως το είπαν.

Θα κάνω µια τρίτη παρατήρηση, η οποία είναι σηµαντική για
τα θέµατα αυτά. Καταλαβαίνουµε ότι είναι κυκεώνας γιατί είναι
πολλές οι αναφορές που έρχονται στα Υπουργεία, αλλά πρέπει
να τις βλέπουµε και πρέπει να τις βλέπετε, γιατί από εκεί προκύ-
πτουν και απαντήσεις. Μέσα στην αναφορά γράφουν στο σηµείο
11: «έλλειψη του ιατρού εργασίας και του τεχνικού εργασίας».
Τι εννοεί; Εννοεί ότι όταν υπάρξει ο τεχνικός ασφαλείας θα δει
αν τα ασθενοφόρα είναι σωστά. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτό το Σωµατείο, το Παγκρήτιο Σωµα-
τείο Εργαζοµένων ΕΚΑΒ και Εθελοντών Αιµοδοτών στις 7-1-2011
ζήτησε από το ΕΚΑΒ να υπάρξει τεχνικός ασφαλείας για τα ζη-
τήµατα αυτά και επανήλθε στις 20-7-2012 -για να δείτε τη δια-
χρονική ευθύνη και την υπηρεσιακή και  την πολιτική- και είπαν
ότι αν δεν υπάρξει τεχνικός ασφαλείας υπάρχουν προβλήµατα
ασφάλειας. Άρα, λοιπόν, αυτός που θα έδινε την άδεια για να λει-
τουργήσει το ασθενοφόρο είναι ο τεχνικός ασφαλείας που εν
προκειµένω ακόµη και µέχρι σήµερα, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρ-
χει. 

Δυστυχώς, από τις αρχές Δεκεµβρίου δεν έκανα τοποθέτηση,
όπως και άλλοι συνάδελφοι, απλά είπαµε τα συλλυπητήρια µας
στους οικείους των θυµάτων. Άφησα να περάσει ένα διάστηµα
για να µη θεωρηθεί ότι εµπλέκοµαι µέσα σ’ αυτό το τραγικό γε-
γονός. Ξαναέχω, όµως, νέο υπόµνηµα των εργαζοµένων και λένε
ότι τα προβλήµατα συνεχίζονται, ότι υπάρχει µη ασφαλές όχηµα
ταχείας επέµβασης στο Ηράκλειο και το οποίο εν προκειµένω
λειτουργεί µε τρόπο επικίνδυνο για το διασώστη και τον ιατρό,
διότι η φιάλη οξυγόνου δεν είναι τοποθετηµένη σωστά, κ.λπ.. Η
προσπάθεια όλων, δηλαδή, είναι να λειτουργήσουµε σωστά και
να λειτουργήσει το ΕΚΑΒ σωστά.

Εγώ θεωρώ ότι υπάρχει πολιτική ευθύνη στο Υπουργείο σας,
κύριε Υπουργέ, από την ώρα που εσείς έχετε την ευθύνη. Στον
Υπουργό απευθυνόµαστε µε την αναφορά. Δεν απαντούν οι υπη-
ρεσίες σας καθόλου. Σηµαίνει ότι έλαβαν µεν το έγγραφο, αλλά
δεν του έδωσαν σηµασία και κατά την έννοια αυτή θεωρούµε ότι
υπάρχει πολιτική ευθύνη στο πρόσωπό σας στο επίπεδο του
Υπουργού, διότι είχαµε αυτό το τραγικό συµβάν. 

Εποµένως, πέραν των συλλυπητηρίων και των δικών σας και
όλων µας θεωρούµε ότι είναι σηµαντικό να αναλάβετε εν προκει-
µένω και την πολιτική ευθύνη στο συγκεκριµένο θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, έχε-
τε το λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡEΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, αφού µου επέτρεψε η δέ-
σµευση την οποία είχα µέχρι πρότινος, ήρθα στη Βουλή και είµαι
ένας εκ των Υπουργών, ο οποίος απαντά τακτικά στις επίκαιρες
ερωτήσεις συναδέλφων και δεν αρνούµαι να προσέρχοµαι στη
Βουλή.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Αν δεν ήµουν εγώ εδώ,
κύριε Υπουργέ, να βάλω το θέµα, δεν θα απαντούσατε. Θα περ-
νούσε το θέµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡEΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε συνά-
δελφε, το επίπεδο των συζητήσεων µας είναι πολύ πιο υψηλό
από εκεί που µε αυτήν την παρέµβαση τώρα θέλετε να το οδη-
γήσετε. Είµαι εδώ, λοιπόν και σας απαντώ.

Δεύτερον, δέχοµαι αυτό το οποίο λέτε ότι αξίζουν µεγαλύτε-
ρης προσοχής οι αναφορές από όπου και αν προέρχονται, την
ίδια ώρα όµως το ΕΚΑΒ έχει διοίκηση και η κάθε διοίκηση ορίζε-
ται και πληρώνεται από τους Έλληνες φορολογούµενους για να
παρακολουθεί και να διαχειρίζεται τα ζητήµατα τα οποία έχει να
διαχειριστεί είτε είναι η λήψη προσωπικού είτε είναι ανάγκες σε
υλικοτεχνική υποδοµή, ο,τιδήποτε καλείται να διαχειριστεί µια δι-
οίκηση. Μην σπεύδετε, λοιπόν, πρώτον, να υιοθετήσετε όλες τις
απόψεις οι οποίες έχουν διατυπωθεί. Μην σπεύδετε να µεταθέ-
σετε αµέσως τις ευθύνες στην πολιτική ηγεσία. Η πολιτική ηγεσία
είναι εδώ, συζητά, αναλαµβάνει ευθύνες εκεί που υπάρχουν,
αλλά έχει και την δυνατότητα από τη νοµοθεσία να καταλογίζει
και τις ευθύνες εκεί που πραγµατικά υπάρχουν. 

Άλλωστε όπως πληροφορούµαι από οικογενειακούς κύκλους
ενός εκ των συναδέλφων µας στο Υπουργείο Υγείας, οι οποίοι
χάθηκαν στο τραγικό συµβάν, δεν υιοθετούν οι κύκλοι αυτοί,
όπως δηµοσιεύτηκε, το πόρισµα, κ.λπ.. Εγώ σας είπα και προ-
ηγουµένως ότι ούτε θέλω να απορρίψω το οποιοδήποτε πόρι-
σµα, ούτε και να υιοθετήσω, γιατί δεν είναι στη δική µου
αρµοδιότητα. Παρακαλώ µην σπεύδετε και εσείς να το υιοθετείτε
και µάλιστα να καταλογίζετε αµέσως ευθύνες στην πολιτική ηγε-
σία. Ψυχραιµία. Κρατώ τις παρατηρήσεις και το ενδιαφέρον σας
για τη βελτίωση και των συνθηκών ασφαλείας στα αυτοκίνητα
και τις ανάγκες στο επίπεδο του προσωπικού και µένω σ’ αυτό
το σηµείο.

Εάν ο Υπουργός, αισθανόταν ότι έχει κάτι για το οποίο δεν θα
µπορούσε να σταθεί στη Βουλή, δεν θα ελάµβανε το λόγο. Εί-
δατε ότι πήρα τον λόγο και σας εξήγησα το πρόβληµα το οποίο
αντιµετωπίζω µε τον διαγωνισµό ο οποίος βρίσκεται σε εξέλιξη.
Προσπαθώ, χωρίς να θέλω να παρέµβω στη διαδικασία, γιατί δεν
έχω και τον τρόπο, να εξηγήσω προς κάθε κατεύθυνση ότι οφεί-
λουν να αποσύρουν τις τυπικές ενστάσεις, τις οποίες έχουν, διότι
τα χρήµατα τα οποία έχουµε στη διάθεσή µας αυτήν τη στιγµή
για αγορά καινούργιων αυτοκινήτων είναι της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Κάνω έκκληση µέσω αυτής της απαντήσεως που δίδω σε
εσάς, κύριε συνάδελφε, να αντιληφθούν τις ευθύνες τις οποίες
έχουν, δηλαδή ότι οδηγούν οι εταιρείες χάριν αυτού του άγονου
διαγωνισµού σε αδιέξοδο έναν τόσο καίριας σηµασίας διαγωνι-
σµό για την αρτιότητα στη λειτουργία του ΕΚΑΒ. Έτσι έχουν τα
πράγµατα. 

Σας ευχαριστώ για ό,τι θίξατε µε την ερώτησή σας και δε-
σµεύοµαι να είναι οι υπηρεσίες µου στο Υπουργείο περισσότερο
ευέλικτες και αποτελεσµατικές όταν έχουµε υποδείξεις και ανα-
φορές από τους συναδέλφους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Η πέµπτη µε αριθµό 5363/20-12-2012 ερώτηση πρώτου κύκλου

του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή, κ.
Αρτέµιου Ματθαιόπουλου, προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την οικονοµική κατά-
σταση του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού Δυναµικού
(ΟΑΕΔ) δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 5214/17-12-2012 ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς, κ. Νικολάου
Τσούκαλη, προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την απώ-
λεια δηµοσίων εσόδων λόγω φοροδιαφυγής στις ιχθυόσκαλες της
χώρας δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.
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Η έβδοµη µε αριθµό 5282/18-12-2012 ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή A’� Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας, κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη, προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα στη λειτουργία του τµήµατος
λιθοτριψίας στο Νοσοκοµείο Β’ ΙΚΑ - ΕΤΑΜ «Παναγία» και στο
«Ιπποκράτειο» Νοσοκοµείο στην Θεσσαλονίκη δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 4587/30-11-2012 ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δη-
µοκρατίας, κ. Ελευθερίου Αυγενάκη, προς τον Υπουργό Ανάπ-
τυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων,  σχετικά µε βελτιωτικές παρεµβάσεις στο ύψος της Αγίας
Μαρίνας Σκαφιδαρά για την αποφυγή τροχαίων ατυχηµάτων
στην εθνική οδό Καστελλίου – Σητείας στην Κρήτη. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, κ. Καλογιάννης.

Το λόγο έχει ο κ. Αυγενάκης, για δύο λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µε αφορµή την ερώτηση που συζητούµε σή-

µερα και που κατέθεσα και προς το Υπουργείο σας και προς το
Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης θα ήθελα να σηµειώσω ότι αφορά
µία από τις πενήντα τρεις κοινοβουλευτικές παρεµβάσεις – προ-
τάσεις, ένα δηλαδή από τα πενήντα τρία συνολικά σηµεία «καρ-
µανιόλα» του οδικού δικτύου του νοµού Ηρακλείου, ιδιαίτερης
επικινδυνότητας.

Η έρευνα αυτή ξεκίνησε δύο χρόνια πριν, τότε δηλαδή που
είχα καταθέσει αρχικά τις κοινοβουλευτικές παρεµβάσεις – προ-
τάσεις και τις οποίες επανέλαβα τώρα για κάθε σηµείο ξεχωρι-
στά, µετά από σχολαστική, αλλά και επιτόπια έρευνα στο οδικό
δίκτυο του Ηρακλείου και σε στενή συνεργασία µε την τροχαία
και τον Εθελοντικό Σύλλογο Πρόληψης Τροχαίων Ατυχηµάτων. 

Κατ’ αρχάς, διαπιστώσαµε τότε, που εστιάζεται το πρόβληµα
σε κάθε σηµείο ξεχωριστά και σε ποιο παράγοντα αποδίδεται κυ-
ρίως η επικινδυνότητα στην κάθε περίπτωση. 

Επανήλθα δύο χρόνια µετά, δηλαδή τώρα, πριν λίγες εβδοµά-
δες, ασκώντας κοινοβουλευτικό έλεγχο και θέλοντας να µάθω,
να µάθουν και οι συµπολίτες µου στην Κρήτη, τι έχει γίνει στο
καθένα απ’ αυτά τα πενήντα τρία σηµεία που είχαµε υποδείξει
και τι έχει γίνει σχετικά µε βελτιώσεις που είχαµε προτείνει µε
ελάχιστο κόστος τότε. 

Σας ενηµερώνω λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι δύο χρόνια µετά
έχουν γίνει βελτιώσεις σε µόλις τρία απ’ αυτά τα σηµεία. Σε αρ-
κετά σηµεία του εθνικού, επαρχιακού και αγροτικού δικτύου της
Κρήτης, υπάρχουν επικίνδυνες κακοτεχνίες στο οδόστρωµα,
ανωµαλίες, λακκούβες, επικίνδυνες ανάποδες και απότοµες
στροφές και γενικότερα σηµεία παγίδες, που αυξάνουν την επι-
κινδυνότητα και την πιθανότητα πρόκλησης ατυχήµατος κι αυτό
δεν συµβαίνει, όπως καταλαβαίνετε, µόνο στο Ηράκλειο, αλλά
σε ολόκληρο το νησί, σε ολόκληρη την Κρήτη. 

Θα αναφέρω πολύ γρήγορα, κύριε Πρόεδρε, συνοπτικά τα πα-
ρακάτω τραγικά στοιχεία, για να καταλάβουµε όλοι µας το µέγε-
θος του προβλήµατος: Το 28,5% των θανάτων από τροχαία στην
Κρήτη οφείλονται στις εθνικές οδούς του νησιού µας, ενώ στην
υπόλοιπη Ελλάδα το ποσοστό αυτό φτάνει το 11,5%. Από το
2000 έως σήµερα έχουν χάσει τη ζωή τους χίλιοι πεντακόσιοι
τέσσερις άνθρωποι στο οδικό δίκτυο της Κρήτης και οι τετρακό-
σιοι ογδόντα έξι από αυτούς στο ΒΟΑΚ, στο βόρειο οδικό άξονα.
Ένα χωριό ολόκληρο µέσα σε µία δεκαετία έχει αφανιστεί. 

Οι αριθµοί αυτοί, δυστυχώς, είναι µεγαλύτεροι από οποιοδή-
ποτε άλλο ελλαδικό διαµέρισµα, γεγονός που αποδεικνύει τη δυ-
σχερή θέση στην οποία βρίσκεται συνολικά το οδικό δίκτυο στην
περιφέρεια της Κρήτης. Βεβαίως το πρόβληµα είναι διαχρονικό
και δεν αφορά εσάς και µόνο τη σηµερινή Κυβέρνηση. 

Αξίζει να αναφερθεί ακόµα ότι από τα τριακόσια δεκατρία χι-
λιόµετρα του βόρειου οδικού άξονα µόνο τα τριάντα πέντε χιλιό-
µετρα διαθέτουν διαχωριστικά στηθαία. Επιπροσθέτως, το
οδόστρωµα είναι εξαιρετικά γερασµένο αφού ο ΒΟΑΚ ξεκίνησε
να κατασκευάζεται το 1965 και ολοκληρώθηκε θεωρητικά το
1975. Μιλάµε για σαράντα πέντε ετών και πλέον οδόστρωµα,
εκτός κάποιων σηµείων που όντως έχουν γίνει παρεµβάσεις σύγ-

χρονες και ουσίας. 
Ακόµα, το υπάρχον οδικό δίκτυο κατασκευάστηκε όταν στην

Κρήτη το χρησιµοποιούσαν τριάντα τρεις χιλιάδες οχήµατα, ενώ
σήµερα έχει πολλαπλασιαστεί ο αριθµός των οχηµατοχιλιοµέ-
τρων που διανύονται από τα περίπου πεντακόσιες πέντε χιλιάδες
οχήµατα, γεγονός που επιβαρύνει ιδιαιτέρως τη φθορά του οδο-
στρώµατος. Οι ταχύτητες των οχηµάτων έχουν αλλάξει και βε-
βαίως ως τόπος προορισµού για χιλιάδες επισκέπτες κατά την
καλοκαιρινή περίοδο, αντιλαµβάνεστε πόσο αυξάνεται ο αριθµός
των οχηµάτων που κινούνται σε αυτά. 

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ µε αφορµή τη σηµερινή συζή-
τηση να πάρετε πρωτοβουλίες. Είµαι βέβαιος ότι θα στηριχθείτε,
θα αγκαλιαστείτε από όλους τους εµπλεκόµενους φορείς και
από όλους εµάς τους συναδέλφους ανεξαρτήτως κόµµατος, µε
στόχο να σώσουµε έστω και µία ανθρώπινη ζωή, διορθώνοντας
έστω και ένα από αυτά τα πενήντα τρία σηµεία καρµανιόλες του
οδικού δικτύου της Κρήτης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Συµµερίζοµαι τα όσα λέει ο αγαπητός συνάδελφος, αλλά δεν
αφορούν το Υπουργείο. 

Το ερώτηµα, το οποίο κατέθεσε -συγκεκριµένα για τη γέφυρα
του Γαζανού Ποταµού- γνωρίζετε καλά, κύριοι συνάδελφοι, ότι
δεν έχει να κάνει µε το Υπουργείο. Ανήκει στην αρµοδιότητα της
Περιφέρειας Κρήτης, τόσο σε ό,τι αφορά αυτό καθαυτό το κατα-
σκευαστικό κοµµάτι, όσο κυρίως και όσον αφορά τη συντήρηση. 

Ζήτησα και πήρα ορισµένα στοιχεία από την περιφέρεια για να
σας τα καταθέσω. Το συγκεκριµένο τµήµα, το οποίο αναφέρετε,
έχει κατασκευαστεί προ δεκαπενταετίας από την ΔΕΚΕ, υπηρε-
σία τότε της Περιφέρειας Κρήτης, αποτελεί τµήµα της λωρίδας
έκτακτης ανάγκης, δεν είναι κυκλοφορήσιµο, προβλεπόταν από
την µελέτη και κατασκευάστηκε όπως ακριβώς προβλεπόταν.
Υπάρχει σχετική πινακίδα για την επισήµανση του πεζοδροµίου
της γέφυρας. Μάλιστα, ζήτησα από µια δική µας υπηρεσία, µια
υπηρεσία του Υπουργείου, να πάει στη γέφυρα, να την φωτογρα-
φήσει. Στείλανε ψηφιακά µια πολύ ωραία φωτογραφία, την οποία
θα καταθέσω, κύριε Πρόεδρε, στα Πρακτικά της Βουλής για να
έχει κάθε συνάδελφος εικόνα για το τι αφορά το θέµα. 

Επίσης, πρέπει να πω ότι για το συγκεκριµένο σηµείο που µε
ρωτάτε, σε ό,τι αφορά τη βελτίωση της οδικής ασφάλειας, θα
πρέπει να µεριµνήσει η Περιφέρεια Κρήτης. Αυτό το οποίο κάνει
το Υπουργείο το γνωρίζετε πολύ καλά, διότι υπάρχει πολύ στενή
συνεργασία µαζί µας, όπως και µε τους υπόλοιπους συναδέλ-
φους. Μόλις την προηγούµενη εβδοµάδα κάναµε εκτενή συζή-
τηση στη Βουλή για το θέµα της οδικής ασφάλειας στον βόρειο
οδικό άξονα Κρήτης και κατέθεσα συγκεκριµένα στοιχεία. 

Το Υπουργείο µεριµνά, στέκεται δίπλα και στην Περιφέρεια
Κρήτης και στους ΟΤΑ όλων των νοµών της Κρήτης και στο
µέτρο του δυνατού ενισχύουµε µε έκτακτες επιχορηγήσεις τους
δήµους, τους ΟΤΑ, την τοπική αυτοδιοίκηση για να βελτιωθεί η
οδική ασφάλεια στον βόρειο οδικό άξονα Κρήτης. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Σταύ-
ρος Καλογιάννης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα φωτογραφία, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Ελευθέριος Αυ-
γενάκης έχει το λόγο. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να σηµειώσω κι εγώ µε τη σειρά µου ότι τον περασµένο µήνα,

όπως ακούσατε καλά, κύριε Υπουργέ, γιατί τύχατε στη συζήτηση
που έγινε πριν από το συνηρακλειώτη συνάδελφο µε τον
Υπουργό Υγείας, κ. Λυκουρέντζο, θρηνήσαµε δύο ακόµα θύµατα,
διασώστες του ΕΚΑΒ, στην εθνική οδό Ηρακλείου-Ρεθύµνου. Δυ-
στυχώς, αυτό ήταν ένα από τα πενήντα τρία σηµεία καρµανιόλες
που είχαµε επισηµάνει µε τους συνεργάτες µου και είχαµε προ-
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βλέψει ότι θα χαθεί και φέτος ανθρώπινη ζωή, απλώς µας έλειπε
το ονοµατεπώνυµο κι αυτό βάσει στατιστικών στοιχείων κι όχι
γιατί έχουµε καµµία µαντική ικανότητα. 

Προσφάτως είχαµε µία συνεργασία µε το Σύλλογο Αρωγής και
Αλληλεγγύης Οικογενειών Θυµάτων Τροχαίας Κρήτης στην Επι-
τροπή Οδικής Ασφάλειας, εδώ στη Βουλή, για τις οικονοµικές
και κοινωνικές επιπτώσεις των τροχαίων θανάτων και των αναπη-
ριών και είναι βαρύτατες οι επιπτώσεις, κύριε Υπουργέ.

Σας παρακαλώ, αν βρείτε χρόνο, ρίξτε µία µατιά στα Πρακτικά
της επιτροπής, γιατί κατατέθηκαν ενδιαφέρουσες και ουσιαστι-
κές προτάσεις. 

Πριν λίγες ηµέρες ωστόσο, µιλώντας σε ένα ηρακλειώτικο ρα-
διόφωνο, παρενέβη ο πατέρας ενός εκ των θυµάτων των θανα-
τηφόρων τροχαίων στον ΒΟΑΚ και δεσµεύτηκα απέναντι στη
µνήµη του παιδιού του ότι θα κάνω ό,τι είναι ανθρωπίνως δυνατό,
για να µην θρηνήσουµε άλλες ζωές στην άσφαλτο. 

Σας ζητώ λοιπόν ως Υπουργός, ως άνθρωπος πρώτα απ’ όλα,
αλλά και ως τεχνικός να συγκαλέσετε άµεσα µία σύσκεψη µε
δική σας πρωτοβουλία, µε όλους τους εµπλεκοµένους φορείς
και κυρίως στην περιφέρεια, όπως καλά είπατε λίγο πριν, µε την
παρουσίαση στελεχών και των εµπείρων τεχνικών του ΒΟΑΚ,
ΟΔΕ ΒΟΑΚ και µε θάρρος να εξετάσουµε και να βρούµε ανα-
γκαίες λύσεις, άµεσα όµως, ξεφεύγοντας από τα πολλές φορές
δυσβάσταχτα πρέπει της νοµοθεσίας, λύσεις δηλαδή, κύριε
Υπουργέ. 

Πρέπει να στείλουµε ένα µήνυµα, ότι υπάρχει η θέληση και η
αποφασιστικότητα να σώσουµε έστω και µία ανθρώπινη ζωή. Ας
µιλήσουµε απλά και πρακτικά, όπως εµείς οι µηχανικοί γνωρί-
ζουµε, κύριε Καλογιάννη. Αν επιτρέψετε στους δεκάδες εµπλε-
κοµένους «ειδικούς», να γνωµοδοτήσουν και να προτείνουν
λύσεις, τότε πολύ φοβάµαι ότι θα χάσουµε πάλι την ουσία. Βε-
βαίως δεν υποτιµώ τους ανθρώπους αυτούς, τους επιστήµονες,
όµως θα χάσουµε χρόνο. Θα χαθούν και πάλι κι άλλοι συµπολίτες
µας στη µάχη της ασφάλτου, ενόσω εµείς ψάχνουµε εγκρίσεις
και χρήµατα από τα ταµεία του κράτους. 

Η επιστήµη του µηχανικού είναι για να εξυπηρετεί τον άν-
θρωπο, συνδυάζοντας πολλές φορές τα δύσκολα και τα ασυν-
δύαστα για κάποιους άλλους. 

Είµαι βέβαιος ότι και την ευαισθησία διαθέτετε, αλλά και την
αποφασιστικότητα. Θα είµαστε δίπλα σας, κύριε Υπουργέ. Πάρτε
πρωτοβουλίες. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κοιτάξτε να δείτε, το θέµα της οδικής ασφάλειας όχι µόνο στο
βόρειο οδικό άξονα Κρήτης, αλλά σε όλο το εθνικό δίκτυο, απο-
τελεί µία από τις προτεραιότητες του Υπουργείου µας. Πρέπει
να σας πω ότι στο πλαίσιο αυτό συγκροτήθηκε εκ νέου το Εθνικό
Συµβούλιο Οδικής Ασφάλειας, το οποίο είχε να συνεδριάσει πε-
ρίπου ενάµισι χρόνο. Έχουµε στενή συνεργασία µε το Εθνικό Με-
τσόβιο Πολυτεχνείο, µε τον καθηγητή, κ. Κανελαΐδη, ο οποίος
είναι ειδικός, εµπειρογνώµων σε θέµατα οδικής ασφάλειας.
Εφαρµόζουµε την εθνική στρατηγική, η οποία προβλέπει πολύ
συγκεκριµένους στόχους µέχρι το 2020 σε ό,τι αφορά την οδική
ασφάλεια. 

Βεβαίως, επιτρέψτε µου να σας πω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι
στην Κρήτη, σε ό,τι αφορά όχι µόνο το βόρειο οδικό άξονα, αλλά
θα έλεγα και το παράπλευρο δίκτυο, βρίσκονται σε εξέλιξη µέτρα
τα οποία σκοπό έχουν την αναβάθµιση της οδικής ασφάλειας.
Μπορώ ενδεικτικά να αναφέρω ορισµένα εξ αυτών, όπως είναι η
κατασκευή αντιολισθηρών ταπήτων ανά τµήµατα, η αντικατά-
σταση της σήµανσης οριζόντιας και κατακόρυφης, αντικατά-
σταση φθαρµένων στηθαίων ασφαλείας, βελτίωση επικλήσεων
σε συγκεκριµένες οδικές καµπύλες, άµεση αντιµετώπιση µικρο-
κατολισθήσεων, διευθέτηση του παράπλευρου δικτύου, όπου
υπάρχει κι ούτω καθεξής. 

Για να δώσω ένα µέγεθος, έναν αριθµό, να σας πω ότι την τε-
λευταία εξαετία έχουν διατεθεί για το βόρειο οδικό άξονα Κρή-

της -αναφέροµαι µόνο στην οδική ασφάλεια, στην αναβάθµιση
της οδικής ασφάλειας- 14 εκατοµµύρια ευρώ. 

Συνεχίζουµε σε αυτήν την κατεύθυνση. Τα αποτελέσµατα δεν
µας ικανοποιούν ασφαλώς και είµαστε ανοικτοί σε κάθε καλο-
προαίρετη πρόταση που κατατίθεται να τη συζητήσουµε και να
την προχωρήσουµε περαιτέρω. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς.
Η δεύτερη µε αριθµό 4889/7-12-2012 ερώτηση δεύτερου κύ-

κλου του Βουλευτή Ευβοίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευάγγελου Απο-
στόλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την εναρµό-
νιση της νοµοθεσίας µε την απόφαση της Ολοµέλειας του Αρείου
Πάγου για τη διαγραφή παρανόµως εγγραφεισών υποθηκών από
την ΑΤΕ, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο για ένα λεπτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Για ένα λεπτό, όπως
έγινε και µε τους προηγούµενους.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν διαµαρτύρο-
µαι για την απουσία του Υπουργού Οικονοµικών. Μας έχει συνη-
θίσει σε αυτήν τη λειτουργία του κοινοβουλευτικού ελέγχου η
Κυβέρνηση. Διαµαρτύροµαι, διότι για το περιεχόµενο της ερώ-
τησης, δηλαδή για τις παράνοµα εγγραφείσες υποθήκες από την
ΑΤΕ, οι οποίες µεταβιβάστηκαν είτε στον εκκαθαριστή -τα ξέρει
ο κύριος Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, είναι
απέναντί µου- είτε στην Τράπεζα Πειραιώς, εκεί, λοιπόν, υπάρχει
συγκεκριµένη δέσµευση κατά τη συζήτηση στην κοινή συνε-
δρίαση της Επιτροπής Οικονοµικών και της Επιτροπής Παραγω-
γής και Εµπορίου για τη διαδικασία ξεπουλήµατος της ΑΤΕ. Ο
Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος και ο Υπουργός Οικονοµι-
κών δεσµεύθηκαν ότι σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα λύσουν
αυτό το πρόβληµα, γιατί οι συγκεκριµένες υποθήκες έχουν εγ-
γραφεί επιπλέον αυτών που προβλέπονταν από τις αντίστοιχες
συµβάσεις. Μένει, λοιπόν, τώρα ένα τεράστιο ζήτηµα που πρέπει
να λυθεί άµεσα. 

Η ερώτηση αυτή πηγαίνει από Υπουργό σε Υπουργό. Εγώ ο
ίδιος την καταθέτω στον κύριο Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης.
Δήλωσε αναρµόδιος και δεν µου απάντησε. Εδώ βέβαια δεν τον
είχαν ενηµερώσει που ξεπούλησαν την Αγροτική Τράπεζα, θα
άφηνε τώρα το Υπουργείο Οικονοµικών να χειριστεί ο Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης το συγκεκριµένο ζήτηµα; Ο Υπουργός Οι-
κονοµικών δεν απαντά και πρέπει να λυθεί το πρόβληµα, γιατί
άρχισαν οι διαδικασίες πλειστηριασµών τόσο από τον εκκαθαρι-
στή για να πάνε στο ΤΑΥΠΕΔ -τα γνωρίζετε, τα γνωρίζει η Βουλή-
όσο και από την Τράπεζα Πειραιώς. Πρέπει να λυθεί. Αυτό έχω
να πω µόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κατανοητό. Όπως
είπα και πριν στον κ. Κεγκέρογλου, θα το µεταφέρω στη Διά-
σκεψη των Προέδρων. Βέβαια, επειδή κανείς δεν µπορεί να ξέρει
την αιτία του κωλύµατος ή το κώλυµα το ίδιο, πρέπει πάντως να
σηµειώσω ότι ειδικά ο Υπουργός Οικονοµικών δεν µας τιµάει
συχνά µε την παρουσία του. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Επαναλαµβάνεται, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και ίσως ο Υπουργός
Γεωργίας που είναι εδώ θα µπορούσε να κάνει κάποια προσπά-
θεια, εφόσον το θέµα είναι όπως το θέτει ο κ. Αποστόλου, δη-
λαδή είναι επείγον θέµα. 

Αν µπορείτε και εσείς, να πάρετε τον Υπουργό και να λυθεί το
θέµα. Διαφορετικά, κύριε Αποστόλου, η δυνατότητά σας απλώς
είναι να επαναφέρετε το ερώτηµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εάν θέλετε, µπορώ να απαντήσω.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Θέλει να απαντήσει ο Υπουργός. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν προβλέπεται. Ας

το αφήσουµε. Εγώ το είπα, επειδή είπε ο κ. Αποστόλου ότι έχει
κάνει ερώτηση και στον Υπουργό, αλλά δεν είχε αρµοδιότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Υγείας: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθ-
µίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρό-
βλεπτων αναγκών του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµα-
τος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥ-
ΝΑΝ»» και άλλες διατάξεις». 

Ο Υπουργός Υγείας, κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος, έχει ζητήσει
το λόγο για κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Έκανα δεκτή τροπολογία των συναδέλφων του ΣΥΡΙΖΑ προχ-

θές στη συζήτηση του νοµοσχεδίου αλλά είναι αναγκαία η λε-
κτική αναδιατύπωση της τροπολογίας σε ένα σηµείο. 

Έτσι, λοιπόν, το άρθρο έκτο όπως προστέθηκε στο σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθ-
µίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρό-
βλεπτων αναγκών του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµα-
τος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»
» και άλλες διατάξεις» αντικαθίσταται ως εξής: «Στην παράγραφο
1 του άρθρου 15 του ν. 2920/2001 (ΦΕΚ 131 Α’) προστίθεται πε-
ρίπτωση η) ως εξής: «η) τη νόσο του ινσουλινοεξαρτώµενου νε-
ανικού διαβήτη τύπου 1»».

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, να κατα-

χωριστεί στα Πρακτικά και να διανεµηθεί στους συναδέλφους.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέν-

τζος καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτε-
χνική βελτίωση η οποία έχει ως εξής:

7010 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ερωτάται το Σώµα:
Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας ως διενε-
µήθη και µε τη νοµοτεχνική βελτίωση του κυρίου Υπουργού και
στο σύνολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό ως διενεµήθη και µε τη νοµοτεχνική βελτίωση του κυρίου
Υπουργού και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.

Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµε-
τώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών
του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία
«ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»» και άλλες διατά-
ξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµί-
σεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και
απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού
ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ
ΝΤΥΝΑΝ»» και άλλες διατάξεις»,

Άρθρο πρώτο  

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου από τη δηµοσίευσή της στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, η από 30 Οκτωβρίου 2012 Πράξη
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των
εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφε-
λούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕ-
ΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»», που δηµοσιεύθηκε στο υπ’
αριθ. 209 Φύλλο της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως (τεύχος Α’)
και έχει ως εξής:

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ 

Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και
απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού
ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ
ΝΤΥΝΑΝ»

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη: 

1. Το άρθρο 44 παρ. 1 του Συντάγµατος.
2. Την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλε-

πτης ανάγκης για τη διασφάλιση της απρόσκοπτης συνέχισης
της λειτουργίας, δηλαδή της παροχής ιατροφαρµακευτικών και
νοσηλευτικών υπηρεσιών, του νοσοκοµείου του κοινωφελούς, µη
κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ
ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» και την εξασφάλιση των θέσεων ερ-
γασίας.

Την πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου, αποφασίζουµε:

Άρθρο 1

1. Χορηγείται στο κοινωφελές, µη κερδοσκοπικό ίδρυµα µε την
επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» ασφαλι-
στική ενηµερότητα µέχρι 31.3.2013 χωρίς παρακράτηση, κατά
παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων.

2. Για το χρονικό διάστηµα από 1.7.2012 έως 31.3.2013, ανα-
στέλλονται οι πάσης φύσεως πράξεις διοικητικής και αναγκαστι-
κής εκτέλεσης κατά τον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας ή κάθε
άλλη διάταξη ειδικού νόµου, καθώς και η λήψη οποιουδήποτε
ασφαλιστικού µέτρου κατά τον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας, τον
Κώδικα Διοικητικής Δικονοµίας ή κάθε άλλη διάταξη ειδικού
νόµου που επισπεύδονται ή ασκούνται από τους πάσης φύσεως
πιστωτές του ανωτέρω ιδρύµατος για οποιαδήποτε αιτία. 

Άρθρο 2
Έναρξη Ισχύος 

Η ισχύς της παρούσας, η οποία θα κυρωθεί νοµοθετικά κατά
το άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Άρθρο δεύτερο 
Ρυθµίσεις για το Σώµα Επιθεωρητών 

Υπηρεσιών Υγείας και Πρόνοιας (Σ.Ε.Υ.Υ.Π.) 

1. Το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης β’ της παρ. 2 του άρθρου
4 του ν. 2920/2001 «Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και
Πρόνοιας (Σ.Ε.Υ.Υ.Π.) και άλλες διατάξεις» (Α’ 131) αντικαθίστα-
ται ως εξής: 

«Για τις θέσεις των Επιθεωρητών, ειδικότητας Υγειονοµικών
Επιθεωρητών, αποσπώνται µόνιµοι και ιδιωτικού δικαίου αορί-
στου χρόνου υπάλληλοι του Δηµοσίου, Ν.Π.Δ.Δ. και Ο.Τ.Α. α’ και
β’ βαθµίδας, κατηγορίας ΠΕ, µε βαθµό τουλάχιστον Γ’, των κλά-
δων ΠΕ Ιατρών, ΠΕ Ιατρών Ειδικοτήτων, ΠΕ Κοινωνικής Ιατρικής
και Υγιειονολόγων, ΠΕ Οδοντιάτρων, ΠΕ Ψυχολόγων, ΠΕ Νοσο-
κοµειακών Φυσικών, ΠΕ Κλινικών Χηµικών, ΠΕ Χηµικών, ΠΕ Βιο-
χηµικών, ΠΕ Βιολόγων, ΠΕ Φαρµακοποιών, ΠΕ Νοσηλευτικής,
ΠΕ Υγιειονολόγων Μηχανικών, ΠΕ Μηχανικών, ΠΕ Μηχανικών Βι-
οϊατρικής Τεχνολογίας, ΠΕ Πληροφορικής, καθώς και της ειδι-
κότητας Ιατρών Δηµόσιας Υγείας Ε.Σ.Υ..»

2. Το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης γ’ της παρ. 2 του άρθρου
4 του ν. 2920/2001 «Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και
Πρόνοιας (Σ.Ε.Υ.Υ.Π.) και άλλες διατάξεις» (Α’ 131) αντικαθίστα-
ται ως εξής: 

«Για τις θέσεις των Διοικητικών - Οικονοµικών Επιθεωρητών
αποσπώνται µόνιµοι και ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου
υπάλληλοι του Δηµοσίου, Ν.Π.Δ.Δ. και Ο.Τ.Α. α’ και β’ βαθµίδας,
κατηγορίας ΠΕ, µε βαθµό τουλάχιστον Γ’, που ανήκουν σε κλάδο
ΠΕ Διοικητικό - Οικονοµικό ή ΠΕ Διοικητικό ή ΠΕ Οικονοµικό ή
απόφοιτοι της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης (Ε.Σ.Δ.Δ.) µε
διετή τουλάχιστον υπηρεσία, οι οποίοι έχουν διακριθεί για την
επαγγελµατική κατάρτιση, την υπηρεσιακή επίδοση και το ήθος
τους.»

3. Το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης δ’ της παρ. 2 του άρθρου
4 του ν. 2920/2001 «Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και
Πρόνοιας (Σ.Ε.Υ.Υ.Π.) και άλλες διατάξεις» (Α’ 131) αντικαθίστα-
ται ως εξής: 

«Για τις θέσεις των Κοινωνικών Επιθεωρητών αποσπώνται µό-
νιµοι και ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου υπάλληλοι του Δη-
µοσίου, Ν.Π.Δ.Δ. και Ο.Τ.Α. α’ και β’ βαθµίδας, κατηγορίας ΠΕ,
µε βαθµό τουλάχιστον Γ’, των κλάδων ΠΕ Ιατρών Ειδικοτήτων
(Κοινωνικής Ιατρικής), ΠΕ Ιατρών Δηµόσιας Υγείας Ε.Σ.Υ., ΠΕ
Νοσηλευτικής, ΠΕ Κοινωνιολόγων, ΠΕ Κοινωνικής Διοίκησης, ΠΕ
Κοινωνικών Ανθρωπολόγων, ΠΕ Παιδαγωγικής και ΠΕ Κοινωνι-
κών Λειτουργών ή αντίστοιχων κλάδων άλλων Υπουργείων ή των
Περιφερειών, N.Π.Δ.Δ. και Ο.Τ.Α. α’ και β’ βαθµίδας. Σε περί-
πτωση έλλειψης υπαλλήλων των ανωτέρω κλάδων, αποσπώνται
υπάλληλοι των παραπάνω φορέων των κλάδων ΠΕ Διοικητικού -
Οικονοµικού, ΠΕ Διοικητικού και ΠΕ Οικονοµικού ή απόφοιτοι
της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης (Ε.Σ.Δ.Δ.) µε διετή του-
λάχιστον υπηρεσία, οι οποίοι έχουν διακριθεί για την επαγγελ-
µατική κατάρτιση, την υπηρεσιακή επίδοση και το ήθος τους.»

4. Το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης ε’ της παρ. 2 του άρθρου
4 του ν. 2920/2001 «Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και
Πρόνοιας (Σ.Ε.Υ.Υ.Π.) και άλλες διατάξεις (Α’ 131) αντικαθίσταται
ως εξής: 

«Για τις θέσεις των Βοηθών Επιθεωρητών αποσπώνται µόνιµοι
και ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου υπάλληλοι των κλάδων
ΤΕ Εποπτών Δηµόσιας Υγιεινής, ΤΕ Επισκεπτών Υγείας και ΤΕ
Κοινωνικής Εργασίας, µε βαθµό τουλάχιστον Δ’, του Υπουργείου
Υγείας ή εποπτευόµενων από το Υπουργείο αυτό N.Π.Δ.Δ. ή αν-
τίστοιχων κλάδων άλλων Υπουργείων και N.Π.Δ.Δ., καθώς και
υπάλληλοι που προέρχονται από τον καταργηµένο κλάδο ΔΕ Δια-
χειριστών του άρθρου 4 του ν. 1431/1984 (Α’ 46).»

5. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης στ’ της παρ. 2 του άρ-
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θρου 4 του ν. 2920/2001 «Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας
και Πρόνοιας (Σ.Ε.Υ.Υ.Π.) και άλλες διατάξεις» (Α’ 131) διαγρά-
φεται.

Άρθρο τρίτο 
Επείγουσες ρυθµίσεις για τα 

Κλειστά Ελληνικά Νοσήλια (Κ.Ε.Ν.)

Η περίπτωση β’ του άρθρου 28 του ν. 2519/1997 (Α’ 165) αντι-
καθίσταται ως ακολούθως: 

«β. Τα νοσήλια από τον Ε.Ο.Π.Υ.Υ. και τους φορείς ασφάλισης
παροχών ασθενείας που λειτουργούν µε οποιαδήποτε νοµική
µορφή, καθώς και τα νοσήλια που βαρύνουν το Δηµόσιο ή τους
ίδιους τους νοσηλευοµένους, όπως κάθε φορά καθορίζονται µε
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας κατόπιν
πρότασης του ΚΕ.Σ.Υ.. Με κοινή απόφαση των ιδίων ύστερα από
σύµφωνη γνώµη του ΚΕ.Σ.Υ. δύναται να ορίζεται ηµερήσιο νο-
σήλιο ή κλειστό ελληνικό νοσήλιο, διαφοροποιηµένο κατά κατη-
γορία παρεχόµενων ιατρικών υπηρεσιών ή συνολικό νοσήλιο
(κλειστό) κατά διαγνωστική κατηγορία που περιλαµβάνουν όλες
τις εργαστηριακές και κλινικές εξετάσεις, καθώς και τη γενικό-
τερη νοσηλεία του ασθενούς. Η απόφαση αυτή δύναται να έχει
αναδροµική ισχύ.» 

Άρθρο τέταρτο

1. Στο τελευταίο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 1 του ν.
3329/2005 (Α’ 81), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 1 του άρ-
θρου 1 του ν. 4052/2012 (Α’ 41) και στο πρώτο εδάφιο της παρ.
7 του άρθρου 1 του ν. 3329/2005 (Α’ 81), όπως προστέθηκε µε
την παρ. 3 του άρθρου 1 του ν. 4052/2012 (Α’ 41), η ηµεροµηνία
«1.1.2013» τροποποιείται σε «1.1.2014». 

2. Το τρίτο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 1 του ν. 3329/
2005 (Α’ 81), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 2 του άρθρου 1
του ν. 4052/2012 (Α’ 41) αντικαθίσταται ως εξής: 

«Από 1.1.2014 έδρα έχει την πόλη όπου εδρεύει κάθε Αποκεν-
τρωµένη Διοίκηση και εποπτεύεται και ελέγχεται από τον
Υπουργό Υγείας.»

3. Η ισχύς των προβλεποµένων στην παρ. 9 του άρθρου 14 του
ν. 4052/2012 (Α’41) παρατείνεται ως τη δηµοσίευση του παρόν-
τος.

4. Η παρ. 1 του άρθρου 15 του ν. 3918/2011 (Α’ 31), όπως αν-
τικαταστάθηκε µε την παρ. 2 του άρθρου 14 του ν. 4052/2012
(Α’41), αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Η ισχύς των διατάξεων των άρθρων 1, 2, 3, 4, 5, 6,11 και
12 του ν. 3918/2011 αρχίζει από 1.1.2014. Η ισχύς των άρθρων
8, 9 και 10 αρχίζει µε την έγκριση του Συνολικού Προγράµµατος
Προµηθειών Προϊόντων και Υπηρεσιών, έτους 2014.»

5. Στο άρθρο 2 του ν. 4052/2012 (Α’ 41) προστίθεται παρά-
γραφος 6α ως εξής:

«6α. Οι Διοικητές και οι Αναπληρωτές Διοικητές των νοσοκο-
µείων του Ε.Σ.Υ., καθώς και οι κοινοί Διοικητές και οι κοινοί Ανα-
πληρωτές Διοικητές που διορίστηκαν στα υπό ενιαία Διοίκηση
διασυνδεόµενα νοσοκοµεία του Ε.Σ.Υ., εξακολουθούν να ασκούν
τα καθήκοντα του Διοικητή και του Αναπληρωτή Διοικητή στα νο-
σοκοµεία και στα αυτοτελή και ενιαία Ν.Π.Δ.Δ. της παρ. 1 του
άρθρου 2 του ν. 4052/2012 (Α’ 41) αντίστοιχα, µέχρι την εφαρ-
µογή και  ολοκλήρωση της διαδικασίας επιλογής σύµφωνα µε
την παρ. 5 του άρθρου 2 του ν. 4052/2012 (Α’ 41). Τα µέλη των
Διοικητικών Συµβουλίων που διορίστηκαν στα υπό ενιαία Διοί-
κηση διασυνδεόµενα νοσοκοµεία του  E.Σ.Υ. εξακολουθούν να
ασκούν τα καθήκοντα τους στα αυτοτελή και ενιαία Ν.Π.Δ.Δ. της
παρ. 1 του άρθρου 2 του ν. 4052/2012 (Α’ 41), µέχρι το διορισµό
νέων Διοικητών σε αυτά, κατ’ εφαρµογή της διαδικασίας επιλο-
γής σύµφωνα µε την παρ. 5 του άρθρου 2 του ν. 4052/2012 (Α’
41).»

6. Η παρ. 10 του άρθρου 28 του ν. 3918/2011 (Α’ 31), όπως
έχει τροποποιηθεί και ισχύει, τροποποιείται ως ακολούθως:  

«10. Ο ΕΟΠΥΎ για την αντιµετώπιση των παροχών προς τους
ασφαλισµένους του και των δαπανών του δύναται να µεταβιβάζει
πιστώσεις στους φορείς των οποίων οι κλάδοι υγείας εντάχθηκαν

ή θα ενταχθούν στον Οργανισµό είτε να εκδίδει χρηµατικά εν-
τάλµατα δαπανών (συµπεριλαµβανοµένης και της µισθοδοσίας
εν όλω ή εν µέρει)- παροχών των οποίων η αναγνώριση και η εκ-
καθάριση έχει διενεργηθεί από τα καθ’ ύλην αρµόδια όργανα των
ανωτέρω φορέων και της Γ.Γ.Κ.Α.». 

Άρθρο πέµπτο

Η παρ. 5 του άρθρου 43 του ν. 1759/1988 (Α’ 50), όπως προ-
στέθηκε µε το άρθρο 29 του ν. 2161/1993 (Α’119) και αντικατα-
στάθηκε από την παρ. 2 του άρθρου 58 του ν. 3918/2011 (Α’ 31),
αντικαθίσταται ως εξής: 

«5. Ιατροί του Ε.Σ.Υ. µε ειδικότητα και οδοντίατροι του Ε.Σ.Υ.
που υπηρετούν σε Κέντρα Υγείας, Νοσοκοµεία ή Πολυδύναµα
Περιφερειακά Ιατρεία, κατόπιν αιτήσεώς τους, µπορούν να µε-
τατίθενται, µε απόφαση του Υπουργού Υγείας διατηρώντας το
βαθµό που κατέχουν στην προηγούµενη θέση τους, σε Νοσοκο-
µεία, Κέντρα Υγείας ή Πολυδύναµα Περιφερειακά Ιατρεία άγο-
νων Α’περιοχών σε κενή θέση, εφόσον αυτή υπάρχει.»

Άρθρο έκτο

Στην παρ. 1 του άρθρου 15 του ν. 2920/2001(Α’131) προστίθε-
ται περίπτωση η’ ως εξής: 

« η) τη νόσο του ινσουλινοεξαρτώµενου νεανικού διαβήτη
τύπου 1.»

Άρθρο έβδοµο

Με σκοπό τη διατήρηση της απρόσκοπτης παροχής υπηρε-
σιών υγείας παρατείνεται από 1.5.2012 έως 31.12.2014 η ισχύς
της ιδιότυπης σύµβασης του Γενικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονί-
κης «Άγιος Παύλος - Παράρτηµα «Παναγία»» µε την εταιρεία
«EUROMEDICA, ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΠΑΡΟΧΗΣ ΙΑΤΡΙΚΩΝ ΥΠΗ-
ΡΕΣΙΩΝ» για τη στέγαση και λειτουργία του παραρτήµατος «ΠΑ-
ΝΑΓΙΑ» (τέως 2° Νοσοκοµείο ΙΚΑ-ΕΤΑΜ), έναντι µειωµένου
ανταλλάγµατος σε σχέση µε το ισχύον, µε διασφάλιση των ερ-
γασιακών και ασφαλιστικών σχέσεων του συνόλου του ήδη απα-
σχολούµενου προσωπικού της EUROMEDICA στο νοσοκοµείο,
µέχρι την ολοκλήρωση της νέας πτέρυγας 200 κλινών στο Γ.Ν.
Αγ. Παύλος µε Ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση, µε ειδικά αιτιολογη-
µένη απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου του Γ.Ν. Αγ. Παύλος,
σε ειδική συνεδρίασή του που λαµβάνεται µε αυξηµένη πλειοψη-
φία των 2/3 των παρόντων µελών του.

Άρθρο όγδοο

Στην περίπτωση α’της παρ. 2 του άρθρου 45 του ν. 4071/
2012 (Α’85) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Η αποζηµίωση για εργασία εξαιρέσιµων ηµερών, νυκτερινών
ωρών, υπερωριακής απασχόλησης προς συµπλήρωση του υπο-
χρεωτικού ωραρίου, καθώς και για υπερωριακή απασχόληση
προς κάλυψη έκτακτων ή εποχιακών υπηρεσιακών αναγκών του
πάσης φύσεως προσωπικού πλην ιατρικού των νοσοκοµείων του
Ε.Σ.Υ., των αποκεντρωµένων µονάδων αυτών και του ΕΚΑΒ του
α’τριµήνου του έτους 2012 θα διενεργηθεί µε την έκδοση χρη-
µατικών ενταλµάτων από τους ανωτέρω φορείς και σε βάρος του
προϋπολογισµού του έτους 2013.»

Άρθρο ένατο

Τα δύο πρώτα εδάφια της παρ. 4 του άρθρου 35 του ν.
4025/2011 (Α’228), όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει, αντικαθί-
στανται ως εξής:

«Η ισχύς της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου αρχίζει
από 1.1.2014. Αιτήσεις που υποβάλλονται στις οικείες Περιφέ-
ρειες µέχρι 31.12.2013 εξετάζονται από αυτές.»

Άρθρο δέκατο

1. Το πρώτο εδάφιο της παρ. 2α του άρθρου 1 του ν.  3580/

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 7013



2007 (Α’134) τροποποιείται ως ακολούθως:
«Ο Πρόεδρος της Επιτροπής Προµηθειών Υγείας πρέπει να

είναι κάτοχος µεταπτυχιακού διπλώµατος σε συναφές πεδίο µε
τις ανάγκες οργάνωσης και λειτουργίας της Επιτροπής. Ο Πρό-
εδρος ή ο Αντιπρόεδρος κατ’ εξουσιοδότηση του Προέδρου,
εκτελεί χρέη Διοικητικού, Οικονοµικού και Πειθαρχικού προϊστά-
µενου των υπολοίπων µελών της ολοµέλειας και όλων των υπαλ-
λήλων της Ε.Π.Υ..»

2. Η περίπτωση γ’της παρ. 3 του άρθρου 1 του ν. 3580/2007
(Α’134) καταργείται.

Άρθρο ενδέκατο

Το δέκατο πέµπτο εδάφιο της παρ. 7 άρθρου 7 του ν.
3329/2005 (Α’81), όπως αυτό προστέθηκε µε την παρ. 1 του άρ-
θρου 6 του ν. 3627/2007 (Α’292), αντικαθίσταται ως εξής:

«Δεν δύναται να κατέχει θέση Διοικητή ή Αναπληρωτή Διοικητή
Νοσοκοµείου, όποιος εργάζεται ή υπηρετεί στο Νοσοκοµείο
αυτό.»

Άρθρο δωδέκατο

Το τρίτο εδάφιο της παρ. 3 του άρθρου 1 του ν. 3580/2007
(Α’134), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 8 του άρθρου 14 του
ν. 4052/2012 (Α’41), αντικαθίσταται ως εξής: 

«Κατά τη διάρκεια της θητείας τους τα µέλη της Επιτροπής
είναι πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης και παύονται
µόνο για σπουδαίο λόγο.»

Άρθρο δέκατο τρίτο

1. Χορηγείται στους Φορείς Ψυχικής Υγείας που αποτελούν
νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου µη κερδοσκοπικού χαρα-
κτήρα άµεσα επιχορηγούµενα από πόρους του τακτικού προϋπο-
λογισµού, ασφαλιστική ενηµερότητα µέχρι τις 31.3.2013 χωρίς
παρακράτηση, κατά παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων.

2. Για το χρονικό διάστηµα από 1.7.2012 έως 31.3.2013, ανα-
στέλλονται οι πάσης φύσεως πράξεις διοικητικής και αναγκαστι-
κής εκτέλεσης κατά τον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας ή κάθε
άλλη διάταξη ειδικού νόµου, καθώς και η λήψη οποιουδήποτε
ασφαλιστικού µέτρου κατά τον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας, τον
Κώδικα Διοικητικής Δικονοµίας ή κάθε άλλη διάταξη ειδικού
νόµου που επισπεύδονται ή ασκούνται από τους πάσης φύσεως
πιστωτές των ανωτέρω νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου µη
κερδοσκοπικού χαρακτήρα που παρέχουν υπηρεσίες ψυχικής
υγείας, για οποιαδήποτε αιτία.

Άρθρο δέκατο τέταρτο 

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύ-
ρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων: «Συµφωνία µεταξύ του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Γενικής
Διοίκησης Επιθεώρησης Ποιότητας, Ελέγχου και Καραντίνας της
Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για τη συνεργασία σε θέµατα ποι-
ότητας, υγιεινής και ασφάλειας αγροτικών προϊόντων και τροφί-
µων».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικα-
σία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπο-
ρούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως

αυτής της συµφωνίας.
Το λόγο έχει ο κ. Μπούκουρας.
Σας αρκούν τρία λεπτά, κύριε Μπούκουρα;
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ

πάρα πολύ.
Κύριε Πρόεδρε, κατατίθεται σήµερα στην Ολοµέλεια προς κύ-

ρωση µία συµφωνία της χώρας µας µε την Κίνα που αφορά τον
τοµέα των αγροτικών προϊόντων και τροφίµων που υπεγράφη
τον Μάιο του 2011. Οποιαδήποτε συµφωνία η οποία κινείται στην
κατεύθυνση της ενίσχυσης και της αύξησης των εξαγόµενων
προϊόντων, ιδιαίτερα της πρωτογενούς παραγωγής, που ενισχύει
τη διακρατική συνεργασία στον τοµέα της πιστοποίησης και του
ελέγχου των εισαγόµενων και εξαγόµενων προϊόντων είναι κάτι
θετικό, πόσω µάλλον όταν αυτή η συµφωνία γίνεται µε την Κίνα,
µία χώρα µε τεράστια αγορά, η οποία αναπτύσσεται µε γοργούς
ρυθµούς, χώρα που διατηρεί ιστορικά φιλικές σχέσεις µε τη
χώρα µας.

Η ουσία όµως, κύριε Πρόεδρε, εντοπίζεται στο περιεχόµενο
της κάθε συµφωνίας και όχι στον τίτλο της. Πρέπει να εξετά-
σουµε κατά πόσον η συµφωνία µπορεί να πετύχει τους στόχους
που θέτει, στόχους που πρέπει να αφορούν την προώθηση των
ελληνικών συµφερόντων είτε είναι η αύξηση των εξαγωγών στον
τοµέα αυτό είτε η καλύτερη πιστοποίηση και ο έλεγχος των σχε-
τικών προϊόντων που εισάγονται ή εξάγονται στη χώρα αυτή. Το
περιεχόµενο της συµφωνίας το κρίνουµε µη ικανοποιητικό. Κα-
θορίζει ένα πολύ γενικό πλαίσιο συνεργασίας στον τοµέα αυτό.
Δεν τίθενται συγκεκριµένοι στόχοι, δεν προνοεί συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα κινήσεων. Περισσότερο παραπέµπει σε ευχο-
λόγιο παρά σε συµφωνία µε περιεχόµενο και στόχους. Δεν µας
έπεισε ο Υπουργός ότι η συµφωνία αυτή εξυπηρετεί κάποια σκο-
πιµότητα, ότι θα φέρει κάποια αποτελέσµατα αµέσως ή έστω σε
βάθος χρόνου. 

Υπήρξαν και παλαιότερες σχετικές συµφωνίες µε την Κίνα,
όπως το µνηµόνιο συνεργασίας του 2002 για θέµατα εξαγωγών.
Ποιο το αποτέλεσµα; Κανένα. Πού είναι οι µεγάλες εξαγωγές
στην Κίνα σε αγροτικά προϊόντα; Πουθενά. Εξέφρασε ο Υπουρ-
γός την ικανοποίησή του στην επιτροπή για τη θετική εξέλιξη του
εµπορικού ισοζυγίου µε την Κίνα στον τοµέα των αγροτικών προ-
ϊόντων, µα η εξέλιξη αυτή οφείλεται στη µείωση της εσωτερικής
κατανάλωσης και εσωτερικής ζήτησης που µείωσε την ανάγκη
για σχετικές εισαγωγές. Γενικά δεν οφείλεται σε κάποια σηµαν-
τική αύξηση των σχετικών εξαγωγών. 

Δεν πιστεύουµε ότι η συµφωνία θα φέρει κάποιο θετικό απο-
τέλεσµα. Είναι ακόµη µια συµφωνία χαµηλής πολιτικής από
αυτές που αρέσκονται να υπογράφουν οι µνηµονιακές κυβερνή-
σεις τα τελευταία χρόνια για να ρίχνουν στάχτη στα µάτια των
Ελλήνων. Θεωρούµε πως αυτή η συµφωνία αποτελεί ακόµη µια
προσπάθεια της συγκυβέρνησης να εξαπατήσει τους Έλληνες
αγρότες λέγοντας: «Να, εµείς κλείσαµε σηµαντική συµφωνία µε
την Κίνα. Θα αυξηθούν οι εξαγωγές αγροτικών προϊόντων, θα το-
νωθεί η πρωτογενής παραγωγή, θα ενισχυθεί η ελληνική αγρο-
τιά». Πάτε να εξαπατήσετε τον Έλληνα πολίτη πως κάνετε
κινήσεις που θα φέρουν ανάπτυξη, αύξηση της παραγωγής, κι-
νήσεις που θα µας βγάλουν από την ύφεση και θα έρθουν καλύ-
τερες ηµέρες, όλα αυτά µε µια συµφωνία που δεν έχει ούτε
στόχους ούτε χρονοδιάγραµµα ούτε τίποτε. 

Η Χρυσή Αυγή δεν θα παίξει το ρόλο του κοµπάρσου στο έργο
που ανεβάζει η συγκυβέρνηση, έργο που περιλαµβάνει συµφω-
νίες µε ωραίους τίτλους, λόγο για ανάπτυξη, εξαγωγές, παρα-
γωγή αλλά από ουσία µηδέν, τίποτα. Η συµφωνία έχει καθαρά
επικοινωνιακό χαρακτήρα. Εξυπηρετεί την εικόνα της συγκυβέρ-
νησης και τίποτα άλλο.

Καταψηφίζουµε τη συµφωνία, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα συνηγο-
ρήσουµε σε πρακτικές αποπροσανατολισµού και εξαπάτησης
του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Για αυτήν τη σύµ-

βαση;
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ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε, έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Συµφωνούµε µε τη σύµβαση.

Αλλά, κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή µέρα ήταν µέρα που ήρθε ο
αγροτικός κόσµος στη Βουλή. Όλα τα κόµµατα άκουσαν τους
αγρότες, άκουσαν τις αγωνίες τους. Και επειδή είναι εδώ ο κύ-
ριος Υπουργός, µήπως έστω να µας πει µια κουβέντα; Διότι, η
αγωνία των αγροτών για το αύριο, για τη γη τους, για την περι-
ουσία τους µε αυτά που βλέπουν να έρχονται από το µνηµόνιο,
από τον προϋπολογισµό -σας είπα προηγούµενα για την Τράπεζα
Πειραιώς, για το ΤΑΙΠΕΔ- πρέπει να απαντηθεί.

Και εµείς, τουλάχιστον, από τη δική µας πλευρά κάνουµε όλες
τις προσπάθειες για να συµπαρασταθούµε. Να δούµε και την Κυ-
βέρνηση. Μάλιστα καλούµε και τον κ. Σαµαρά εδώ στη Βουλή να
έρθει επιτέλους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αυτό, όµως, είναι
τώρα εκτός της συγκεκριµένης συµφωνίας, εκτός της συγκεκρι-
µένης σύµβασης. Η Κυβέρνηση µπορεί να κάνει αυτό το οποίο
θεωρεί ότι πρέπει να κάνει. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Εάν µπορεί, κύριε Πρόεδρε, ο κύ-
ριος Υπουργός…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι προχωρούµε.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πρέπει να ολοκλη-

ρωθεί η συζήτηση. Είναι εκτός της ηµερήσιας διάταξης, εκτός
του θέµατος που συζητούµε. Είµαστε σε διαδικασία ψηφοφο-
ρίας.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων «Συµφωνία µεταξύ του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων της Ελληνικής Δηµο-

κρατίας και της Γενικής Διοίκησης Επιθεώρησης Ποιότητας,
Ελέγχου και Καραντίνας της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για
τη συνεργασία σε θέµατα ποιότητας, υγιεινής και ασφάλειας
αγροτικών προϊόντων και τροφίµων».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
«Συµφωνία µεταξύ του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Γενικής Διοίκησης
Επιθεώρησης Ποιότητας, Ελέγχου και Καραντίνας της Λαϊκής
Δηµοκρατίας της Κίνας για τη συνεργασία σε θέµατα ποιότητας,
υγιεινής και ασφάλειας αγροτικών προϊόντων και τροφίµων»,
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Συµφωνία µεταξύ του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Γενικής Διοίκη-
σης Επιθεώρησης Ποιότητας, Ελέγχου και Καραντίνας της Λαϊ-
κής Δηµοκρατίας της Κίνας για τη συνεργασία σε θέµατα
ποιότητας, υγιεινής και ασφάλειας αγροτικών προϊόντων και
τροφίµων

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος η Συµφωνία µεταξύ του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Γε-
νικής Διοίκησης Επιθεώρησης Ποιότητας, Ελέγχου και Καραντί-
νας της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για τη συνεργασία σε
θέµατα ποιότητας, υγιεινής και ασφάλειας αγροτικών προϊόντων
και τροφίµων, που υπογράφηκε στην Αθήνα, στις 16 Μαΐου 2011,
το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 8
αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Προχωρούµε.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων: «Κύρωση της Συµ-
φωνίας µεταξύ του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Μετα-
φορών και Επικοινωνιών της Ουκρανίας για συνεργασία στους
τοµείς των Ταχυδροµείων και Τηλεπικοινωνιών».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται για συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν
να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συγγνώµη, κύριοι συ-

νάδελφοι, απλά για να γίνει κατανοητό, η συζήτηση όπως βλέ-
πετε γίνεται µε βάση το συγκεκριµένο άρθρο. Δεν έχουµε την
ευχέρεια να πάµε σε άλλου είδους διαδικασία.

Ορίστε, κύριε Παναγιώταρε, έχετε το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στην επιτροπή είχαµε δηλώσει «παρών», γιατί το συγκεκριµένο

θέµα το θεωρούµε εντελώς ανούσιο και χωρίς κανένα ενδιαφέ-
ρον. Θέλουµε να δηλώσουµε ότι το καταψηφίζουµε σήµερα.
Διότι, δεν είναι δυνατόν σε µία περίοδο που η χώρα καταστρέ-
φεται, βρίσκεται σε µια κοινωνική και οικονοµική καταστροφή,
εµείς να συζητάµε για συνεργασία των δύο χώρων στο τοµέα του
φιλοτελισµού.

Έχουµε πολύ σοβαρότερα θέµατα να συζητήσουµε, όπως άµα
υπήρχε λόγος µε την εν λόγω χώρα, την Ουκρανία όπως είναι το
τέταρτο αερόστρωµνα τύπου Zubr, του οποίου η παράδοση εκ-
κρεµεί εδώ και χρόνια από την Ουκρανία προς την Ελλάδα ή
άλλα πολύ σοβαρότερα ζητήµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς καταψηφίζουµε

το παρόν νοµοσχέδιο, τη σύµβαση µεταξύ της χώρας µας και της
Ουκρανίας, η οποία υπογράφτηκε το 2009. Όπως είπαµε και
στην αρµόδια επιτροπή, η διαφωνία µας είναι ότι στο άρθρο 2

του σχεδίου νόµου όπου δίνεται η δυνατότητα και παραδίδονται,
πραγµατικά, οι τηλεπικοινωνίες στην κερδοφορία του µεγάλου
κεφαλαίου.

Εµείς θεωρούµε ότι είναι κοινωνικό αγαθό και όχι εµπόρευµα
και ότι είναι κλάδος στρατηγικής και εθνικής σηµασίας για τη
χώρα µας. Και τα ταχυδροµεία και ο ΟΤΕ και οι υπόλοιπες επι-
χειρήσεις πρέπει να πάψουν κατά τη γνώµη µας να είναι περιου-
σία των κεφαλαιοκρατών. Πρέπει να είναι λαϊκή περιουσία και
µέσα από κεντρικό σχεδιασµό και λαϊκό έλεγχο να λειτουργούν
για την ικανοποίηση των σύγχρονων λαϊκών αναγκών και να µην
παραδίδονται στους επιχειρηµατίες.

Γι’ αυτόν το λόγο καταψηφίζουµε το παρόν σχέδιο νόµου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κηρύσσεται περαι-

ωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών, και Δικτύων: «Κύρωση της Συµ-
φωνίας µεταξύ του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Μετα-
φορών και Επικοινωνιών της Ουκρανίας για συνεργασία στους
τοµείς των Ταχυδροµείων και Τηλεπικοινωνιών».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Μετα-
φορών, Υποδοµών και Δικτύων: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών της Ουκρανίας για συνεργασία στους τοµείς των
Ταχυδροµείων και Τηλεπικοινωνιών», έγινε δεκτό κατά πλειοψη-
φία σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών της Ουκρανίας για
συνεργασία στους τοµείς των Ταχυδροµείων και Τηλεπικοινω-
νιών

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ του Υπουργείου Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών της Ουκρανίας για συ-
νεργασία στους τοµείς των Ταχυδροµείων και Τηλεπικοινωνιών
που υπογράφηκε στην Αθήνα, την 1η Δεκεµβρίου 2009, το κεί-
µενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα έχει ως εξής:
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7036 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο 

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 18 αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Προχωρούµε στην
τελευταία αντίστοιχη σύµβαση.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
στον Τοµέα των Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρ-
κίας».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικα-
σία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπο-
ρούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
Υπάρχουν αρκετοί συνάδελφοι. 
Το λόγο έχει ο κ. Κουίκ.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, θα µι-

λήσω λίγο αργότερα. Δεν θέλω να µιλήσω τώρα. Απλά και µόνο
θέλω να πω ότι εδώ έχουµε ένα ζήτηµα, του γιατί να θέσετε αυτό
το συγκεκριµένο άρθρο για τη συζήτηση του νοµοσχεδίου, αυτής
της κύρωσης, όταν η εισηγήτρια µας θέλει να αναπτύξει κανονικά
µε βάση το χρόνο που είχαµε σε αντίστοιχο θέµα την περασµένη
εβδοµάδα µε τα δεκαπέντε λεπτά που δικαιούται και ο κοινοβου-
λευτικός εκπρόσωπος µε τα δώδεκα λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Διότι, είναι το θέµα
του άρθρου 8.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας παρακαλώ πολύ
να µην πάµε πάλι σε ταχύρυθµες διαδικασίες. Να γίνει µια κανο-
νική συζήτηση στη Βουλή γιατί είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό
θέµα, την ώρα που µας απειλεί ο κύριος Αντιπρόεδρος της Τουρ-
κικής Κυβέρνησης για  το θέµα των ιµάµηδων. Με συγχωρείτε
πολύ, δεν είναι απλό. Εδώ πλέον αρχίζει να αναπτύσσεται ένα
άλλο πολιτικό πλαίσιο κουβέντας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όπως γνωρίζετε, η
διαδικασία µε την οποία συζητούνται τα νοµοσχέδια αποφασίζε-
ται στην Διάσκεψη των Προέδρων. Βεβαίως, το Σώµα µπορεί να
αποφασίσει όπως θέλει. Απλώς για την πρακτική διευκόλυνση,
θα ήταν καλύτερο να έχει προηγηθεί µια συµφωνία, µια συνεν-
νόηση µε το Προεδρείο ούτως ώστε αυτήν τη στιγµή να είχαµε
ήδη µια νέα απόφαση.

Η επιλογή, δηλαδή, να ψηφιστεί µε το άρθρο 108, ήταν από-
φαση της Διάσκεψης των Προέδρων. Αυτή υλοποιεί το Προ-
εδρείο τώρα.

Εγώ λέω το εξής. Εάν δεν έχετε αντίρρηση, να µιλήσουν όλοι
οι συνάδελφοι σε περιορισµένο όµως χρόνο δύο ή τριών λεπτών,
να κατατεθούν οι απόψεις .

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Καλώς. Με την ανοχή
σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Με ανοχή, ναι. Αλλά
να µην πάµε σε άλλη διαδικασία, διότι πρέπει να υπάρξει µια δια-
δικασία ψηφοφορίας του Σώµατος, να διακόψουµε κλπ.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας παρακαλώ, κύριε
Πρόεδρε, ως κοινοβουλευτικός σε αυτήν τη συζήτηση επιθυµώ
να λάβω αργότερα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαρίστως…! Μέ-
νουµε όµως στη διαδικασία του άρθρου 108.

Το λόγο έχει η κ. Μακρή.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλούσα να

µου δώσετε περισσότερο χρόνο. Νοµίζω ότι είµαστε δύο κατά
αυτής της συµφωνίας, η Χρυσή Αυγή και εµείς. Θα ήθελα να µου
επιτρέψετε να το αναπτύξω, γιατί είναι πάρα πολύ σοβαρό και
δεν µπορώ να το αναπτύξω στα τρία λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ή θα συνεχίσουµε
τη διαδικασία του άρθρου 108, όπου η ευχέρεια που έχω είναι
να σας δώσω κάποιο χρόνο γύρω στα τρία λεπτά ή να πάµε σε

άλλη διαδικασία. Εάν επιµείνετε να πάµε σε άλλη διαδικασία, θα
πρέπει να διακόψουµε, να γίνει ψηφοφορία του Σώµατος κ.λπ..

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αυτό είπα. Πρέπει

όµως να υπάρξει αµοιβαία κατανόηση.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται για την κύρωση

του µνηµονίου συνεργασίας για την προστασία των δασών, µε-
ταξύ της Ελληνικής Κυβέρνησης και της Τουρκικής Δηµοκρατίας.
Το θέµα είναι πάρα πολύ σοβαρό. Είναι θέµα το οποίο εµπίπτει
και σε θέµατα εθνικής κυριαρχίας και νοµίζω ότι δεν θα ήταν κάτι
σπουδαίο να πάρω περισσότερο χρόνο από τα τρία λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν τίθεται έτσι το
θέµα. Κανείς δεν αµφισβητεί τη σοβαρότητα του θέµατος. Ανα-
πτύξτε της θέσεις σας. 

Παρακαλώ, συνεχίστε, κυρία Μακρή.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Το Ελληνικό Κοινοβούλιο έρχεται σήµερα να

επικυρώσει το µνηµόνιο κατανόησης στον τοµέα των δασών µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµο-
κρατίας της Τουρκίας που υπέγραψε η Κυβέρνηση το 2010.

Όπως τονίσαµε και στη συζήτηση στην επιτροπή, αυτό που
φαινοµενικά αποτελεί ένα αθώο ευχολόγιο συνεργασίας δύο
κρατών µπορεί να αποδειχθεί εργαλείο αµφισβήτησης της εθνι-
κής µας κυριαρχίας στα χέρια της τουρκικής διπλωµατίας.

Ο κίνδυνος αυτός εδράζεται στην ολιγωρία της Κυβέρνησης
να ασχοληθεί σοβαρά µε το θέµα των δασών και των δασικών
εκτάσεων στην ιστορία της τουρκικής διπλωµατίας.

Πιο συγκεκριµένα, η Κυβέρνησή σας, για λόγους που µόνο
εσείς γνωρίζετε, παρουσιάζεται απρόθυµη να ολοκληρώσει το
Κτηµατολόγιο και αντί να προβαίνει σε ενέργειες που θα συµβά-
λουν στην ταχύτερη και αδιαµφισβήτητη οριοθέτηση των δασών
και των δασικών εκτάσεων, ο κύριος Υπουργός φέρεται να δη-
λώνει ότι πρέπει να ξαναορίσουµε µε γενναιότητα τι είναι δάσος.
Εάν δεν ξέρετε ούτε καν τον ορισµό του δάσους, πώς προβαί-
νετε σε διεθνείς συνεργασίες για την προστασία του; Είναι πραγ-
µατικά άξιον απορίας!

Η αναφορά στο Κτηµατολόγιο δεν είναι τυχαία, γιατί σας υπεν-
θυµίζουµε ότι η κρίση των Ιµίων και οι τουρκικές διεκδικήσεις για
«γκρίζες ζώνες» στο Αιγαίο ξεκίνησαν σε διπλωµατικό επίπεδο
από τη ρηµατική διακήρυξη του τουρκικού πρακτορείου εξωτε-
ρικών στην Πρεσβεία στην Άγκυρα στις 29 Σεπτεµβρίου του
1995.

Η συγκεκριµένη τουρκική ρηµατική διακοίνωση γνωστοποι-
ούσε στην Ελλάδα ότι τα Ίµια είναι τουρκικά, γιατί έχουν κατα-
χωρηθεί στο Κτηµατολόγιο Mπουγκλά του Νοµού Μπόντρουµ,
δηλαδή, Αλικαρνασσού. Ελπίζω να το γνωρίζατε, και αν όχι, οφεί-
λατε λόγω της θέσης σας.

Εποµένως, τι µας βεβαιώνει ότι αν έρθουν στη χώρα µας Τούρ-
κοι υποτιθέµενοι εθελοντές ή και εµπειρογνώµονες και αναλά-
βουν τη δασοπροστασία των νησιών του Ανατολικού Αιγαίου ή
της Θράκης, δεν θα γίνει κάτι ώστε να δούµε αυτές τις περιοχές
στο τουρκικό κτηµατολόγιο; Τη στιγµή που εσείς πασχίζετε να
βρείτε τον ορισµό του δάσους δεν θα µπορείτε να αντιτάξετε το
Κτηµατολόγιο, γιατί δεν θα είναι ακόµη έτοιµο.

Δυστυχώς, η τουρκική πολιτική διεκδικήσεων είναι οργανω-
µένη και έχει µακροπρόθεσµο ορίζοντα. Δεν συγκρίνεται σε καµ-
µία περίπτωση µε τη δική σας, η οποία σας οδήγησε να µην
κάνετε καν αίτηση στο Ταµείο Αλληλεγγύης της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για την αποκατάσταση των καταστροφών που προκλή-
θηκαν στη Χίο από την πύρινη λαίλαπα που κατέστρεψε την οι-
κονοµία και τον φυσικό περιβαλλοντικό πλούτο του νησιού. Για
να µην εξετάσουµε βέβαια και τις δηλώσεις του πρώην Πρωθυ-
πουργού της Τουρκίας, του κ. Γιλµάζ, για αντίποινα στα ελληνικά
δάση. Γιατί αν τις εξετάσουµε, θα διαπιστώσουµε πόση σηµασία
δίνουν οι γείτονες στην προστασία των ελληνικών δασικών εκτά-
σεων. Θα κατανοήσουµε, λοιπόν, πόσο θέλουν να βοηθήσουν,
ειδικά τώρα που η χώρα πλήττεται από τη δηµοσιονοµική απο-
διοργάνωση που επέφεραν τα µνηµόνια της υποτιθέµενης σω-
τηρίας µας.

Συνοψίζοντας, λοιπόν, καλούµαστε να κυρώσουµε ένα µνηµό-
νιο για την προστασία των δασών, ενώ η Κυβέρνηση µέσω του
αρµόδιου Υπουργού της δεν ξέρει τι είναι δάσος και µας καλεί
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να το ξαναορίσουµε µε γενναιότητα. 
Παράλληλα, δεν φαίνεται να σας ενδιαφέρουν οι κοινοτικοί

πόροι, γιατί δεν ασχοληθήκατε να κάνετε ούτε καν την αίτηση
στο Ταµείο Αλληλεγγύης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Με αυτά τα
δεδοµένα θέλετε να συνεργαστείτε µε την Τουρκία για την προ-
στασία των δασών. Με τη χώρα, δηλαδή, όπου ο πρώην Πρωθυ-
πουργός της κ. Γιλµάζ είχε αναφερθεί σε αντίποινα στα δάση της
Ελλάδας. 

Εµείς, ως Ανεξάρτητοι Έλληνες, για να συνοψίσουµε την πρό-
τασή µας, που είναι σαφής και ξεκάθαρη, ζητούµε να αποσύρετε
το παρόν µνηµόνιο, να επεξεργαστείτε αυτό µε σοβαρότητα και
υπευθυνότητα, να προσθέσετε τις ασφαλιστικές δικλίδες που θα
εξασφαλίζουν την περιφρούρηση των κυριαρχικών δικαιωµάτων
της χώρας µας από κάθε δυνατή επιβουλή και να απαλείψετε
κάθε µελλοντική προσπάθεια παρερµηνείας. Μόνο έτσι κάθε λο-
γικά σκεπτόµενος πολίτης θα µπορέσει να αναγνωρίσει τα θετικά
και επιθυµητά αποτελέσµατα µιας διεθνούς συνεργασίας σε ένα
τόσο ευαίσθητο θέµα. Μην το αντιµετωπίζετε αποσπασµατικά ως
θέµα χαµηλής πολιτικής αξίας, γιατί η ιστορία δεν θα σας δικαιώ-
σει. Δεν πρέπει να φοβάστε ότι θα χαρακτηριστείτε αναποτελε-
σµατικοί, αν απαιτηθεί λίγος περισσότερος χρόνος για µια
ολοκληρωµένη και εµπεριστατωµένη προσπάθεια. Άλλωστε, το
παρόν µνηµόνιο ήρθε στη Βουλή τρία χρόνια µετά την υπογραφή
του. Εάν αναλάβετε, όµως, τις βαρύτατες ευθύνες που προκύ-
πτουν από την επιµονή σας για την κύρωση του παρόντος, δεν
µας αφήνετε καµµία άλλη επιλογή από την καταψήφισή του. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πριν προχωρή-
σουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να επαναλάβω και να διευ-
κρινίσω µε µεγαλύτερη έµφαση, για να γίνει κατανοητό, το εξής:

Πρώτον, η διαδικασία έχει αποφασιστεί από τη Διάσκεψη των
Προέδρων και πρέπει να την τηρήσουµε.

Δεύτερον, η κοινοβουλευτική πρακτική είναι ότι σ’ αυτές τις
περιπτώσεις µιλάει από κάθε κόµµα ένας, διατυπώνεται η θέση
του κόµµατος και προχωρούµε, διότι πρόκειται για κύρωση συµ-
βάσεων, δεν είναι τροπολογίες κ.λπ.. Αυτή είναι η πρακτική. 

Εγώ ξαναλέω να υπάρξει µία ανοχή. Ακούσαµε την εισηγήτρια,
να µιλήσει αργότερα, όποτε θέλει και ο κ. Κουίκ και να δώσω το
λόγο αντίστοιχα σε έναν από κάθε κόµµα, εφόσον υπάρχει εν-
διαφέρον, ώστε να διατυπωθούν οι αντιρρήσεις, να καταγρα-
φούν και να προχωρήσουµε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Στους υπολοίπους όχι,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, κύριε συνά-
δελφε, για το λόγο που εξήγησα. Δεν υπάρχει άλλο πρόβληµα. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο
παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε,  κύριε
Μαριά έχετε το λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Μέσα στον Κανονισµό
λέει «ο Βουλευτής ή οι Βουλευτές». Εµείς για πρώτη φορά, όπως
είδατε και προηγουµένως, βάλαµε ζητήµατα και συζητήθηκε και
η ερώτηση. Εµείς επιθυµούµε ως Βουλευτές να µιλήσουµε. Επο-
µένως, θα ήθελα στο ζήτηµα αυτό να εφαρµοστεί ο Κανονισµός
και όσοι είναι κατά, να µιλήσουν σε αυτά τα τρία λεπτά. Εγώ δεν
θέλω παραπάνω χρόνο. Θα πρέπει να διευκρινιστεί αυτό, ώστε
σε επόµενη φορά, κύριε Πρόεδρε, να ξέρουµε τι κάνουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρ’ όλο που υπάρ-
χει ερµηνεία ότι το «πολλοί Βουλευτές» αναφέρεται σε Βουλευ-
τές από διάφορα κόµµατα, εγώ συναινώ σε αυτό που είπατε κι
εσείς, να µιλήσουµε µε έναν αυτοέλεγχο σε ό,τι αφορά το χρόνο.
Δεν είναι πάρα πολλοί οι οµιλητές. Να το διεκπεραιώσουµε αυτό
το ζήτηµα. Απλώς, θα κάνουµε µία κατανοµή. 

Η συνάδελφος κ. Νίκη Φούντα από τη Δηµοκρατική Αριστερά
έχει το λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ο κ. Μπούκουρας δεν πρέπει να µι-
λήσει τώρα, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως. Θέλετε
τώρα ή µετά την κ. Φούντα;

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Μετά, κύριε Πρόεδρε. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ποιοι θα µιλήσουν, οι διαφωνούντες ή οι
συµφωνούντες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Οι διαφωνούντες.
Όποιοι έχουν αντίρρηση οµιλούν. 

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Είχαµε υπερψηφίσει επί της αρχής και είχαµε

εκφράσει κάποιες επιφυλάξεις επί των άρθρων. Οι επιφυλάξεις
µας ήταν σε σχέση µε κάποιες συµπληρώσεις που θεωρούσαµε
ότι πρέπει να γίνουν. Συζητούµε σήµερα µία κύρωση, στην οποία
δεν µπορούν να προστεθούν πράγµατα. Απλώς θα θέλαµε να λη-
φθούν υπόψη σε επόµενη συνεδρίαση. 

Οι επιφυλάξεις µας ήταν για την προσπάθεια εντατικοποίησης
της καταπολέµησης της λαθροϋλοτοµίας, για την οποία δεν ανα-
φέρεται κάτι σ’ αυτήν την κύρωση. Θα είµαι πάρα πολύ σύντοµη
λόγω όλων αυτών των ενστάσεων που υπάρχουν επί της διαδι-
κασίας.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι οι βασικές µας ενστάσεις είναι στους
τρεις βασικούς στόχους που πρέπει να υπάρχουν πάντα, όταν
αναφερόµαστε στα δασικά οικοσυστήµατα και στις κλιµατικές
αλλαγές: Ότι δεν υπάρχει ουσιαστικά ένα ολοκληρωµένο σύ-
στηµα καταγραφής και παρακολούθησης των δασών στην ενί-
σχυση της προληπτικής δασοπροστασίας και ανθεκτικότητας
απέναντι στις πυρκαγιές και στην προώθηση µιας αειφόρου δια-
χείρισης όλης αυτής της  διατήρησης της βιοποικιλότητας. 

Πιστεύουµε -σε αντίθεση µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες- ότι
µε αφορµή αυτό το µνηµόνιο είναι µία πολύ καλή ευκαιρία για να
εκφραστεί µία γενικότερη ενίσχυση της καλλιέργειας σχέσεων
φιλίας και συνεργασίας µεταξύ αυτών των δύο χωρών και όχι το
αντίθετο. Αυτό ίσως να λέγεται προληπτική διπλωµατία, για τη
διασφάλιση της σταθερότητας της ευρύτερης περιοχής της Νο-
τιοανατολικής Ευρώπης και της Ανατολικής Μεσογείου.

Να πούµε ότι όλα αυτά πρέπει να γίνονται πάντοτε στο πλαίσιο
του σεβασµού των αρχών της καλής γειτνίασης και της γειτονίας,
του ευρωπαϊκού και διεθνούς δικαίου. 

Να πω επίσης δύο πράγµατα για την προληπτική διπλωµατία,
ότι προβλέπει διαφορετικά επίπεδα συνεργασίας µεταξύ των δύο
χωρών, ξεκινώντας από την καταπολέµηση των δασικών επιδη-
µιών και τη βιώσιµη δασική διαχείριση, µέχρι την αποκατάσταση
των καµένων περιοχών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Επιτρέψτε µου να πω δύο πράγµατα για την αποτελεσµατική
προστασία των δασών και να επισηµάνω ότι δεν µπορεί να µην
λαµβάνεται υπ’ όψιν ένα βασικό δεδοµένο, ότι η επένδυση σε
επαγγελµατικό ανθρώπινο δυναµικό, τεχνικό εξοπλισµό και µέσα,
όσο µεγάλη και να είναι, δεν µπορεί ποτέ να καλύψει εξ ολοκλή-
ρου το µέγεθος των συνεχώς διογκούµενων αναγκών στον τοµέα
της πρόληψης. Και στην Ελλάδα, δυστυχώς, η πρόληψη είναι
κάτι που δεν γνωρίζουµε καλά ως έννοια. Η βέλτιστη αξιοποίηση
του εθελοντικού δυναµικού και των δύο χωρών πρέπει να γίνει
προτεραιότητα για όλους µας.

Ζητούµε, λοιπόν, την ύπαρξη κατάλληλου θεσµικού πλαισίου,
προκειµένου οι εθελοντές να συνεργάζονται παραγωγικά σε
όλους τους εµπλεκόµενους φορείς και αυτό να καταστεί σαφές
σ’ αυτό το µνηµόνιο και να υπάρξουν συγκεκριµένες διατάξεις,
οι οποίες θα το καθορίζουν. Θα θέλαµε να επιχειρηθεί αυτό µε
επαγγελµατισµό, µέθοδο και ασφάλεια, για την επιθυµητή απο-
τελεσµατικότητα όλου αυτού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνοντας, θα ήθελα να πω ότι είχαµε κάνει µία συζή-
τηση για την κωδικοποίηση όλης αυτής της νοµοθεσίας που γί-
νεται γύρω από τα δάση και θα θέλαµε να προχωρήσει και σε
επόµενο νοµοσχέδιο να κατατεθεί  η τροπολογία ως ένα σχέδιο
νόµου εξ ολοκλήρου. 

Επίσης, να πούµε ότι όλη αυτή η τεχνογνωσία και η εµπειρία
που υπάρχει και από τις δύο πλευρές -γιατί έχουµε κοινά προ-
βλήµατα και κοινά ζητήµατα όσον αφορά τη δασοπροστασία στη
Λεκάνη της Μεσογείου- µπορεί να αξιοποιηθεί σε επίπεδο ανταλ-
λαγών εθελοντών µεταξύ των χωρών και άλλων εµπειρογνωµό-
νων και να γίνουν κοινά εκπαιδευτικά προγράµµατα µεταξύ των
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Πυροσβεστικών Ακαδηµιών των δύο χωρών, εµπλέκοντας επαγ-
γελµατίες πυροσβέστες, εθελοντές και σπουδαστές.

Θα ολοκληρώσω λέγοντας για την πρόληψη ότι ουσιαστικά µι-
λάµε για ένα εκπαιδευτικό πρόγραµµα στο οποίο µπορούν να
επενδυθούν πολλά από πλευράς Ελλάδας. 

Έχουµε πρόσφατο το παράδειγµα της Χίου, που θα µπορούσε
να είχε αποφευχθεί µία πολύ µεγάλη καταστροφή, αν είχε ψηφι-
στεί αυτό το µνηµόνιο συνεργασίας µεταξύ των δύο χωρών. Θα
θέλαµε ως χώρα να επενδύσουµε περισσότερο και περαιτέρω
στο θέµα της πρόληψης, καταρτίζοντας από κοινού προγράµ-
µατα προληπτικών δράσεων, ανταλλαγής δασικών προληπτικών
µέσων και σύσταση ειδικών οµάδων εργασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώνετε, κυρία συνάδελφε.

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Φυσικά, υπερψηφίζουµε αυτήν την κύρωση.
Απλά, θέλαµε να πούµε ότι όποτε έρχεται µία κύρωση κάποιου
µνηµονίου και κάποιας πράξης, καλό είναι να προσθέτουµε κά-
ποια πράγµατα όταν είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Μπούκουρας

έχει το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Όσον αφορά το παρόν σχέδιο

νόµου, δεν πρόκειται να διαφοροποιήσουµε τη στάση µας από
εκείνη που είχαµε κρατήσει στην αρµόδια επιτροπή. Παραµέ-
νουµε, λοιπόν, κάθετα αντίθετοι στην κύρωση του εν λόγω Μνη-
µονίου Κατανόησης στον Τοµέα των Δασών µε την Τουρκία και,
φυσικά, αντίστοιχη θα είναι και η ψήφος µας.

Θα επαναλάβω ιδίως στο παρόν σχέδιο νόµου πως η καταψή-
φιση εκ µέρους µας γίνεται για πολύ σηµαντικούς λόγους, ση-
µαντικότερους ακόµα και από το περιεχόµενό του.

Κατά πρώτον, µία τέτοιου είδους συµφωνία προϋποθέτει λο-
γικά την ύπαρξη δασικών εκτάσεων των δύο χωρών, που συνο-
ρεύουν ως ένα πεδίο κοινών ασκήσεων, προϋπόθεση που στην
προκειµένη περίπτωση δεν υφίσταται. 

Έπειτα, θα πρέπει να εξετάσουµε το περιεχόµενο της συγκε-
κριµένης συνεργασίας. Θα πραγµατοποιηθεί σε επίπεδο ανταλ-
λαγής τεχνολογικών πληροφοριών και αντιστοίχων συστηµάτων
δασοπροστασίας; Εµείς από την πλευρά µας δεν θεωρούµε την
Τουρκία χώρα ικανή να προσφέρει τις συµβουλές της πάνω στο
ζήτηµα αυτό, καθώς σε πολλές περιπτώσεις το τουρκικό κράτος
δεν στάθηκε ικανό να αντιµετωπίσει µε αποτελεσµατικό τρόπο
καταστροφικές πυρκαγιές που έπληξαν την επικράτειά του.

Αυτοί είναι οι δύο πρώτοι τεχνικής φύσεως λόγοι οι οποίοι µας
ωθούν στην καταψήφιση του παρόντος σχεδίου νόµου.

Αναρωτιόµαστε, επίσης, σε τι ύψος θα ανέλθουν οι δαπάνες
για την εφαρµογή των πολιτικών που προβλέπονται από τη Συµ-
φωνία αυτή, όπως επίσης, ποιος ο ρόλος που θα διαδραµατίσουν
διάφορες ΜΚΟ, όπως αναφέρεται στο άρθρο 3 της εν λόγω Σύµ-
βασης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ )

Όπως όµως προανέφερα, για εµάς υπάρχουν ακόµη πιο ση-
µαντικοί λόγοι. Αναφέρθηκε στη συνεδρίαση της Διαρκούς Επι-
τροπής Παραγωγής και Εµπορίου από την κ. Αραπατζή το
πλαίσιο εντός του οποίου τοποθετείται το συγκεκριµένο Μνηµό-
νιο Συνεργασίας. Όπως χαρακτηριστικά είπε, γίνεται στο πλαίσιο
συνεργασίας σε ζητήµατα αµοιβαίου ενδιαφέροντος. Ανέφερε
µάλιστα χαρακτηριστικά ως τέτοιο την πολιτιστική κληρονοµιά.
Προφανώς, η πολιτική της Τουρκίας θεωρείται συµβατή µε τις
δικές µας προτεραιότητες στον τοµέα αυτό!

Αναρωτιόµαστε, λοιπόν: η παρουσίαση µνηµείων της πολιτι-
στικής µας κληρονοµιάς στη Μικρά Ασία και τον Πόντο ως τουρ-
κικών αποτελεί και δικιά σας προτεραιότητα;

Έκανε επίσης λόγο για τον «πύρινο εφιάλτη», που πολλές
φορές έχει βιώσει η πατρίδα µας. Θα τη συµβουλεύαµε να έλθει
σε επαφή µε τον κ. Γιλµάζ για περαιτέρω πληροφορίες.

Έπειτα, η Τουρκία διαχρονικά έχει αποδείξει πως ιδίως σε ό,τι
έχει να κάνει µε εµάς προβαίνει σε συµφωνίες καιροσκοπικού χα-
ρακτήρα, τις οποίες σχεδόν ποτέ δεν εφαρµόζει, αδιαφορώντας
για τις υπογραφές της και κάθε είδους προβλεπόµενη κύρωση.
Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το µείζον ζήτηµα της λαθρο-

µετανάστευσης.
Προκαλεί εύλογες απορίες η χώρα µε την οποία συνοµολογή-

σαµε το εν λόγω Μνηµόνιο Κατανόησης. Αρκεί να θυµίσουµε τις
δηλώσεις του κ. Γιλµάζ περί τις δράσεις Τούρκων πρακτόρων εις
βάρος της πατρίδας µας σε πολλές περιπτώσεις πυρκαγιών,
ιδίως κατά την περίοδο της πρωθυπουργίας Τσιλέρ.

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να καταθέσω για τα Πρακτικά διά-
φορα δηµοσιεύµατα του Τύπου της εποχής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Μπούκουρας
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Υπενθυµίζουµε πως σχετική συµφωνία είχε υπογραφεί και
κατά το έτος 2000 και έπειτα από επτά χρόνια είχαµε τις γνωστές
καταστροφικές πυρκαγιές σε ολόκληρη τη χώρα, για τις οποίες
ο τότε Υπουργός Δηµοσίας Τάξεως είχε κάνει λόγο για ασύµµε-
τρη απειλή, υπονοώντας σαφώς τη δράση πρακτόρων και είναι
προφανής η εθνικότητα των εν λόγω πρακτόρων.

Τελειώνοντας, θα επαναλάβω πως τέτοιου είδους ενέργειες
αποτελούν επί της ουσίας απέλπιδες προσπάθειες της Κυβέρνη-
σης να εξακολουθήσουν µια πολιτική κατευνασµού έναντι της
Τουρκίας, εµµένοντας στην ολέθρια πολιτική της ελληνοτουρκι-
κής φιλίας, την ίδια στιγµή που οπλισµένες φρεγάτες και τουρ-
κικά αεροσκάφη της γείτονος χώρας παρελαύνουν, πολλές
φορές χωρίς αντίδραση, σε ελληνικά εδάφη, αµφισβητώντας έµ-
πρακτα την εθνική µας κυριαρχία. Ακόµα και την άσκηση των διε-
θνώς αναγνωρισµένων κυριαρχικών µας δικαιωµάτων οι Τούρκοι
τη θεωρούν ως αιτία πολέµου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ:…κι εµείς εξακολουθούµε την
πολιτική υποχωρήσεως διανθισµένη µε συµφωνίες για µικρότε-
ρης σηµασίας ζητήµατα.

Είµαστε αντίθετοι και καταψηφίζουµε το παρόν σχέδιο νόµου.
Αντίθετα, αναµένουµε από την Κυβέρνηση να προχωρήσει άµεσα
σε κινήσεις για την εξακρίβωση των καταγγελιών Γιλµάζ, αλλά
και της εθνικότητας των δραστών των πυρκαγιών του έτους 2007
και να ζητηθούν από την τουρκική πλευρά αποζηµιώσεις για κάθε
έγκληµα εις βάρος του φυσικού µας πλούτου.

Κύριε Πρόεδρε, όσα µνηµόνια συνεργασίας και αν υπογρα-
φούν µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο, την απάντηση θα τη δώσει
ο λαός. Το Σάββατο ο Λαϊκός Σύνδεσµος - Χρυσή Αυγή και χιλιά-
δες ελεύθεροι Έλληνες θα τιµήσουν τους ήρωες των Ιµίων!

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η Βουλευ-

τής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντω Μανω-
λάκου.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ο δασικός πλούτος της χώρας
έχει φθίνουσα πορεία µε ταχύτητα στην κατηφόρα. Συνεπώς, µία
συµφωνία για τα δάση και τη δασική έρευνα µε τη γειτονική χώρα
καλή και χρήσιµη είναι, αν έχει στόχο την προστασία των δασικών
οικοσυστηµάτων και όχι το να δίνονται αυτά βορά στα επιχειρη-
µατικά συµφέροντα.

Δεν φαίνεται, λοιπόν, ότι έχει τέτοιο στόχο. Αντίθετα, στο
άρθρο 5, άρθρο 2, άρθρο 3 συµµετέχουν και παίρνουν µέρος
στις δράσεις συνεργασίας στο πλαίσιο του παρόντος µνηµονίου
ιδιωτικές επιχειρήσεις και µη κυβερνητικοί οργανισµοί και µάλι-
στα τους καλύπτονται και τα έξοδα.

Εξάλλου, στο άρθρο 2 διατυπώνεται ο όρος για τη συνεργασία
«βιώσιµη δασική διαχείριση» που παραπέµπει και χρησιµοποιείται
µόνο για επιχειρηµατική κερδοφορία, αφού ο συνηθισµένος
όρος είναι «αειφορική διαχείριση».

Ακόµα, στο ίδιο άρθρο αναφέρεται ότι για τη συνεργασία θα
γίνεται εφαρµογή γεωγραφικών συστηµάτων πληροφοριών σε
δασικές δραστηριότητες, όταν ξέρουµε καλά ότι υπάρχει στενή
συνεργασία Δασικής Υπηρεσίας και Γεωγραφικής Υπηρεσίας
Στρατού.

Συνεπώς, θέλει προσοχή όταν πρόκειται να εµπιστευτείς ευαί-
σθητα στοιχεία σε έναν γείτονα, µε τον οποίο έχεις προβλήµατα,
όχι µε το λαό, αλλά µε το αστικό κράτος και τις ιµπεριαλιστικές
του διαθέσεις.
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Θυµίσανε και άλλοι συνάδελφοι τις δηλώσεις του πρώην Πρω-
θυπουργού της Τουρκίας κ. Γιλµάζ, ότι η χώρα του χρηµατοδο-
τούσε εµπρησµούς σε ελληνικά δάση τη δεκαετία του 1990. 

Δεν συµφωνούµε, λοιπόν, µε την Κύρωση, όπως δεν συµφω-
νούµε µε τη συµµετοχή ΜΚΟ στη διαχείριση δασών και του φυ-
σικού περιβάλλοντος, γιατί τα κέρδη των ιδιωτών εξυπηρε-
τούνται σε βάρος του δασικού πλούτου και των λαϊκών αναγκών.

Καταψηφίζουµε, γιατί δεν πρόκειται για µία συµφωνία φιλοπε-
ριβαλλοντική, αλλά είναι σε κατεύθυνση παραπέρα εµπορευµα-
τοποίησης των δασικών οικοσυστηµάτων.

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία για το ΙΓΜΕ: Είναι ώριµο επιτέ-
λους και αναγκαίο να λειτουργήσει και όχι να απολύσει έµπει-
ρους και χρήσιµους για τη δουλειά του εργαζόµενους. Μην τους
κοροϊδεύετε άλλο! Δείχνετε αυταρχισµό σε όποιον αγωνίζεται.
Και η αγροτιά βγήκε στους δρόµους γιατί την ξεκληρίζετε µε τα
άγρια, βάρβαρα µέτρα σας. Αναγνωρίζεται απ’ όλη την κοινωνία
το δίκιο τους στα λόγια, αλλά υπάρχει αυταρχισµός και κατα-
στολή από την Κυβέρνηση και τους κυβερνώντες. Αυτό δείχνει
το φόβο σας.

Εµείς χαιρετάµε τους αγώνες της αγροτιάς και καλούµε όλο
το λαό σε συµπαράσταση και αλληλεγγύη.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα το λόγο, σας παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μισό λεπτό, κύριε
Κουίκ. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Θα ήθελα το λόγο για
ένα θέµα διαδικαστικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αφήστε, κύριε Κουίκ τα
διαδικαστικά. 

Επί της διαδικασίας έχει γίνει το εξής: Όταν έχουµε κυρώσεις
συµβάσεων, αυτοί οι οποίοι έχουν αντίρρηση επί της κύρωσης…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Θα ήθελα να σας πω
κάτι επ’ αυτού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα πείτε αυτό που θέ-
λετε, κύριε συνάδελφε. Θα ήθελα να πω, όµως, κι εγώ αυτό που
θέλω.

Όποιοι λοιπόν έχουν αντίρρηση επί της κύρωσης, µιλάει ένας
από κάθε κόµµα. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Αυτό είναι το θέµα
µου, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, αυτό είναι το δικό
µου θέµα. Θα ακούσετε, λοιπόν, το δικό µου θέµα κι εγώ µετά
θα ακούσω το δικό σας.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας διευκολύνω από
το να µη ξοδεύετε το χρόνο σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ορίστε, κύριε συνά-
δελφε, έχετε το λόγο.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Έχει αποδεχθεί η Κυ-
βέρνηση να συζητήσουµε το θέµα της τροπολογίας για το ΙΓΜΕ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Έχει κατατεθεί µια τρο-
πολογία. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Με συγχωρείτε. Δη-
λαδή το συζητάµε; Διότι αν το συζητάµε, ανοίγουµε άλλες διαδι-
κασίες. Γι’ αυτό ρωτάω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, ο Υπουργός δεν
είπε ότι το συζητάµε. Από εκεί και πέρα, όµως, στη ρύµη του
λόγου µπορεί κάποιος να πει…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ:  Εν τη ρύµη του
λόγου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Εντάξει. Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αυτή είναι η τακτική που

υπάρχει όλα τα χρόνια. 
Επίσης, από τους έχοντες αντίρρηση, από τα κόµµατα που

έχουν αντίρρηση οµιλεί εις αντιλέγων για πέντε λεπτά. Αυτό λέει
ο Κανονισµός. Έτσι εφαρµοζόταν πάντα. 

Μου είπαν οι υπηρεσιακοί παράγοντες ότι υπάρχει ένα άρθρο,
το οποίο δεν έχει εφαρµοστεί ποτέ. 

Εν πάση περιπτώσει, ο κ. Δραγασάκης δεσµεύθηκε –κι εγώ θα
το θέσω- στη Διάσκεψη των Προέδρων. Σας λέω, όµως, ότι όλα

τα χρόνια αυτός ο τρόπος εφαρµοζόταν. Έχουν ζητήσει το λόγο
τρεις Βουλευτές από τους Ανεξάρτητους Έλληνες. Και οι τρεις
θα µιλήσετε, από τρία λεπτά. Αυτό γίνεται κατά παράβαση…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θα µιλήσει πρώτα ένας από
κάθε κόµµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν υπάρχουν άλλοι
από το κόµµα. Τα κόµµατα που συµφωνούν, όπως ο ΣΥΡΙΖΑ, δεν
µιλάνε. Εσείς θα µιλήσετε λόγω της τροπολογίας την οποία κα-
ταθέσατε. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Γιατί τότε µίλησε η
Δηµοκρατική Αριστερά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εάν υπερψήφισε, κακώς
µίλησε. Κατ’ αυτόν τον τρόπο, δεν θα µιλήσει και η Νέα Δηµο-
κρατία. 

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, όµως, δεν γίνεται έτσι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρία Μακρή, συµφω-

νούµε. Δεν γίνεται έτσι. Εδώ, υπήρξε –ας πούµε- µια ατυπία. 
Κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι ένα τόσο σηµαντικό θέµα, που

να κινδυνεύει η δηµοκρατία, για να ασχοληθούµε πολλή ώρα µε
αυτό. Θα µιλήσετε και οι τρεις από τρία λεπτά. 

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Έχω υπερψηφίσει επί της αρχής και έχω δια-
τυπώσει επιφυλάξεις επί των άρθρων. Πάρτε τα Πρακτικά για να
δείτε τι έχω ψηφίσει και τι δεν έχω υπερψηφίσει. 

Σας παρακαλώ πολύ. Ασχολούµαστε τόση ώρα µε το τι θεω-
ρείται διαδικαστικό και τι όχι. Έχουµε χάσει όλη την ουσία και το
θέµα µας είναι ποιος θα µιλήσει. 

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρακαλώ! Μα, είναι

θέµα τώρα αυτό, κυρία Μακρή, για να γίνει µείζον θέµα στο Κοι-
νοβούλιο; Η συνάδελφος µίλησε εκ περισσού. 

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Είπε «επιφυλασσόµεθα επί των άρθρων». 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Να το δεχθώ. Τι να κά-

νουµε; Να διαγράψουµε; 
Δεν είναι τόσο σηµαντικό το θέµα για να γίνει χαµός µέσα στην

Αίθουσα. Σας παρακαλώ. 
Το λόγο έχει ο κ. Επαµεινώνδας Μαριάς για τρία λεπτά. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Όλα τα πράγµατα έχουν µια αρχή. Εµείς επικαλεστήκαµε

αυτό το άρθρο –θα το δείτε εσείς στο Προεδρείο- γιατί πι-
στεύουµε ότι αυτό είναι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αυτό το άρθρο δεν πρό-
κειται να ξαναεφαρµοστεί, κύριε Μαριά -σας το λέω- και θα γίνει
και τροποποίηση για να µην εφαρµοστεί.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς θα το θέσουµε στη Διάσκεψη των Προέδρων το θέµα

αυτό. Νοµίζουµε ότι αυτό το άρθρο δίνει τη δυνατότητα στους
Βουλευτές να µιλούν, διότι ο καθένας πρέπει να έχει το δικαίωµα
έκφρασης της γνώµης. 

Παρατήρηση πρώτη: Εδώ έχουµε δυο συµπτώσεις: Συζητείται
αυτό το µνηµόνιο που αφορά τα δάση και τη δασοπροστασία, τη
στιγµή που ο αγροτικός κόσµος της χώρας έχει εξεγερθεί και
διαµαρτύρεται. Αντιπρόσωποί τους ήρθαν εδώ. 

Δεύτερη σύµπτωση είναι ότι σε δύο ηµέρες έχουµε την επέτειο
για τα Ίµια, µια ιστορική στιγµή για την Ελλάδα κατά την οποία
η Τουρκία αµφισβήτησε έµπρακτα την εθνική της κυριαρχία. 

Τρίτη σύµπτωση –το επισηµαίνω- είναι ότι πρόκειται για µνη-
µόνιο και κυρώνεται. Όλα τα άλλα µνηµόνια, όµως, τα οποία
παίρνουν µέτρα κατά του ελληνικού λαού δεν τα έχετε φέρει στη
Βουλή για κύρωση. 

Παρατήρηση τέταρτη και σηµαντική: Πρόκειται για ένα µνηµό-
νιο που κινείται σε αυτό που ονοµάζεται «τοµέας χαµηλής πολι-
τικής». Η χαµηλή πολιτική ως προσέγγιση µε την Τουρκία είναι
µια πολιτική επιλογή σε επίπεδο εξωτερικών σχέσεων που πρέπει
να γίνεται λαµβάνοντας υπ’ όψιν τη συγκυρία. 

Το να φέρνει κάποιος αυτό για ψήφιση τη στιγµή που υπάρχει
η επέτειος για τα Ίµια, τη στιγµή που είχαµε το πρόβληµα µε
τους ιµάµηδες και το Προξενείο της Θράκης, το οποίο απει-
λούσε, τη στιγµή που υπάρχουν όξυνση και απειλές από την
πλευρά της Άγκυρας, τη στιγµή που στα θέµατα των δασών έχει
οµολογήσει ο κ. Γιλµάζ, πρώην Πρωθυπουργός της Τουρκίας,
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ότι αυτοί έβαλαν φωτιές, αντιλαµβάνεστε ότι αυτό είναι το µεγα-
λύτερο ατόπηµα που µπορεί να κάνει η χώρα.  

Στο ίδιο το µνηµόνιο, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ρήτρα µε την
οποία θα δύνανται εθελοντές από τη γείτονα χώρα να έρθουν να
συµβάλουν και να βοηθήσουν στην κατάσβεση των πυρκαγιών.
Είναι ευκαιρία για τη γείτονα χώρα να αξιοποιεί τις δυνατότητες
που της δίνετε για να αποκτά πρόσβαση σε σηµαντικά δεδοµένα
που είναι και στρατηγικής σηµασίας. 

Προσέξτε το, λοιπόν, αυτό, γιατί είναι συνέχεια της κυβερνη-
τικής πολιτικής που τουρκοποιεί τα λιµάνια της χώρας. Σας θέ-
σαµε ζήτηµα ότι πρέπει να υπάρχουν ρήτρες εθνικής ασφάλειας
για τις δήθεν παραχωρήσεις, ξεπουλήµατα που θέλετε να κάνετε
στους Τούρκους για τις µαρίνες, για τα λιµάνια, για τα αεροδρό-
µια. 

Προσέξτε, λοιπόν, τα θέµατα αυτά, διότι οδηγείστε σε ολισθη-
ρούς δρόµους. 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η κ. Μα-

ρίνα Χρυσοβελώνη.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εξετάζουµε σήµερα τη συµφωνία που υπέγραψε το 2010 η

τότε Υπουργός Περιβάλλοντος κ. Μπιρµπίλη µε τον Τούρκο οµό-
λογό της για συνεργασία των δυο χωρών σε θέµατα δασοπρο-
στασίας και αποκατάστασης καµένων δασικών εκτάσεων. 

Τότε, την πρωτοβουλία αυτή στήριζε µόνο η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Σήµερα, βέβαια, αναθεωρώντας τη στάση της, την αγ-
καλιάζει και η Νέα Δηµοκρατία, όπως πράττει και σε άλλα πολύ
σηµαντικά θέµατα, τα οποία γνωρίζουµε. Δεν θα επιµείνω τώρα,
όµως, επ’ αυτού. 

Αφήνω όµως τον πολιτικό χαρακτήρα της συγκεκριµένης συµ-
φωνίας µε την Τουρκία. Θα µείνω σε ένα σηµείο του νοµοσχεδίου
που προβλέπει την προστασία των δασών µας µέσω συνεργα-
σίας των δύο χωρών στο κοµµάτι της ανταλλαγής των πληροφο-
ριών. 

Τι πληροφορίες θα ζητούµε προκαταβολικά από την Τουρκία;
Θα τους ρωτάµε µήπως πότε θα έρθουν οι εµπρηστές της ΜΙΤ
για να µας βάζουν φωτιές ή θα λένε ποια δάση θα είναι οι επό-
µενοι στόχοι των Τούρκων πρακτόρων; 

Εδώ αξίζει να θυµηθούµε κάποια σηµαντικά πράγµατα: Ξεκινώ
από τα πιο πρόσφατα, δηλαδή από τις πυρκαγιές στον Έβρο το
2011 που κατέστρεψαν πάνω από εβδοµήντα χιλιάδες στρέµ-
µατα δασικών και αγροτικών εκτάσεων, απειλώντας µάλιστα, κρί-
σιµες στρατιωτικές εγκαταστάσεις, κάποιες από τις οποίες
εκκενώθηκαν. 

Αναφερόµενοι τότε στα γεγονότα, τόσο ο Αρχηγός όσο και ο
Υπαρχηγός του Πυροσβεστικού Σώµατος, έλεγαν πως οι ενέρ-
γειες εκείνες καταδείκνυαν οργανωµένο σχέδιο εµπρηστών µε
φωτιές που ξεσπούν ξαφνικά τα µεσάνυχτα και σε πολλά µέτωπα
ταυτόχρονα. 

Είχαµε, επίσης, στο παρελθόν µέχρι και οµολογία Τούρκων ότι
το τουρκικό παρακράτος άσκησε πολιτική βάζοντας φωτιές στην
Ελλάδα. 

Αναφέροµαι χαρακτηριστικά στον Γιασάρ Οζ που ανήκει σε
τουρκική παρακρατική οργάνωση, ο οποίος οµολόγησε δηµόσια
ότι ήταν έµµισθος εµπρηστής των τουρκικών µυστικών υπηρε-
σιών. 

Το ερώτηµα είναι: Τι έγινε µε αυτά τα δεδοµένα και γεγονότα;
Αξιοποιήθηκαν ή όχι; Υπάρχει τελικά διαλεύκανση κάποιων έστω
υποθέσεων από το πλήθος των καταστροφικών εµπρησµών που
µας έχουν απασχολήσει για χρόνια στη χώρα µας; 

Η απάντηση είναι ξεκάθαρα «όχι». Κι αυτό γιατί ποτέ δεν πιέ-
σαµε την τουρκική πλευρά. Ποτέ δεν ζητήσαµε, όπως για παρά-
δειγµα µε τη διαδικασία της δικαστικής συνδροµής, από την
Τουρκία να διερευνηθούν αυτά τα εγκλήµατα σε βάρος όχι µόνο
των ελληνικών δασών αλλά και της εθνικής µας ασφάλειας. 

Βέβαια δεν πρέπει να ξεχάσουµε ποτέ τα κακουργήµατα που
έµειναν ατιµώρητα, όπως η ανθρωποκτονία από πρόθεση δεκά-
δων αθώων Ελλήνων πολιτών που κάηκαν ζωντανοί. Μόνο στην
πυρκαγιά της Ικαρίας είχαµε δεκατρείς νεκρούς. Το ενδεχόµενο,
όµως, εµπρησµών από Τούρκους παρακρατικούς δεν εξετά-

στηκε ποτέ, όπως θα έπρεπε να έχει γίνει από ελληνικής πλευ-
ράς. 

Σήµερα έρχεστε να κυρώσετε αυτή τη διµερή συµφωνία, όταν
υπάρχουν ακόµα άλυτες τεράστιες εκκρεµότητες από το παρελ-
θόν µε τους εµπρησµούς των ελληνικών δασών. Παρόµοιες πρω-
τοβουλίες το µόνο που κάνουν είναι να στέλνουν λάθος µήνυµα
στην αντίπερα όχθη του Έβρου, λάθη που δυστυχώς οι γείτονές
µας ξέρουν να τα αξιοποιούν πάρα πολύ καλά. 

Νοµίζω πως η συµπεριφορά της Ελλάδας προς την Τουρκία
στο συγκεκριµένο θέµα -όπου έχουµε καεί στην κυριολεξία τόσες
φορές- προδίδει το λιγότερο αδυναµία και δυστυχώς έρχεστε
σήµερα να δώσετε το συχωροχάρτι –όπως θα λέγαµε- της καλής
διµερούς συνεργασίας σε µία χώρα όπως είναι η Τουρκία, η
οποία όχι µόνο δεν σεβάστηκε συνθήκες που υπέγραψε µε την
Ελλάδα, αλλά δεν τηρεί στοιχειωδώς τις διεθνείς υποχρεώσεις
της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Γιοβα-
νόπουλος για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Βουλευτής ψηφίζει
κατά συνείδηση προσωπική και εν προκειµένω –γιατί όχι;- µε
εθνική συνείδηση. Έρχοµαι, λοιπόν, και καλούµαι να τοποθετηθώ
στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που θα ψηφίσουµε. Στη συγκεκρι-
µένη περίπτωση πρόκειται για ένα µνηµόνιο συνεργασίας -όταν
άλλα µνηµόνια δεν τολµάει καµµία από τις συγκυβερνώσες δυ-
νάµεις να τα φέρει προς ψήφιση- για το οποίο θα πρέπει κι εγώ
να ερευνήσω µέσα µου και έξω τις πληροφορίες, αν έχω ή αν δεν
έχω, όλα εκείνα τα στοιχεία που θα µε οδηγήσουν στο να το
υπερψηφίσω ή να το καταψηφίσω. Νοµίζω ότι µ’ αυτό το γνώ-
µονα πρέπει να αναπτυχθεί η επιχειρηµατολογία ήρεµα και
ώριµα για να καταλήγουµε, να συµφωνούµε και να διαφωνούµε
µε επιχειρήµατα.

Θα είχε άραγε ένας Βουλευτής σαν κι εµένα υποψία ότι κάτι
κρύβεται πίσω από δω; Για να δούµε. Πρέπει να έχουµε υποψίες
όταν επανειληµµένα τα F-16 της Τουρκίας παραβιάζουν το FIR
Αθηνών και έρχονται χωρίς λόγο πάνω από τα νησιά των Κυκλά-
δων; Αυτό δεν πρέπει να µού γεννά κάποια καχυποψία για το τι
άραγε θέλουν αυτά τα αεροπλάνα στο δικό µας χώρο; Δεν µού
γεννά καµµία υποψία το ότι δηµοσιεύµατα φέρνουν εταιρείες
τουρκικών συµφερόντων να θέλουν να αναλάβουν  -λέει- την πυ-
ρόσβεση στο ανατολικό Αιγαίο; Για ποιο λόγο; Μήπως γιατί
έχουν άλλα στο µυαλό τους την ώρα που το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο ζητάει να µοιραστούµε, να διανέµουµε και να γνωστοποι-
ήσουµε στην άλλη πλευρά –αν ήταν µία καλή γείτονας, δεν θα
είχαµε προβλήµατα- γεωγραφικούς όρους, συντεταγµένες, δα-
σικά στοιχεία; 

Για ποιο λόγο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Δηλαδή σ’ αυτό
το Κοινοβούλιο δεν υπάρχει ευαισθησία ώστε ο καθένας µας να
αναλογιστεί τι µπορούµε και τι δεν µπορούµε να µοιραζόµαστε
µ’ αυτήν τη γείτονα; Αυτές τις µέρες, όταν αρχίζει να αναζωπυ-
ρώνεται αυτή η ωραιότατη κουβέντα για την ελληνική ΑΟΖ η
οποία πρέπει σιγά-σιγά να αρχίσει να ανθίζει, θα πρέπει σιγά-
σιγά να καταλάβουµε ότι είναι η πλουτοπαραγωγική ελπίδα για
το κράτος µας. 

Τώρα, λοιπόν, που έρχεται η Τουρκία και διασύρει και λέει ότι
θα οικοπεδοποιήσει τα κοµµάτια πέρα από την Κύπρο, κάτω από
την Κύπρο, δίπλα από τη Ρόδο, κάτω από τα σύνορα του Καστε-
λόριζου, εµείς να πάµε και να ανταλλάσσουµε πληροφορίες µ’
αυτούς τους ανθρώπους; Για ποιο λόγο; Αυτά δεν σας δηµιουρ-
γούν καµµία υποψία ότι κάτι κρύβεται; Είστε τόσο έτοιµοι να ψη-
φίσετε µία τέτοια συνεργασία µ’ αυτή την Τουρκία η οποία δεν
συναινεί; Χρησιµοποιούνται και όροι τύπου casus belli. Για ποια
ανόητα πράγµατα µπορούµε να συζητάµε όταν αυτοί οι άνθρω-
ποι δεν έχουν το Θεό τους και θέλουν τώρα να πάρουν πληρο-
φορίες από µας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι τα δηµοσιεύµατα
είναι εδώ. Μίλησαν κάποια στιγµή Τούρκοι Πρωθυπουργοί για
αντίποινα σε βάρος της Ελλάδας. Ακούστε πολεµικό όρο: «Αντί-
ποινα σε βάρος της Ελλάδας», «καίγονταν δάση». 

Έχω την εντύπωση ότι µία στοιχειώδης αναφορά στον κανονι-
σµό εθνικής ασφάλειας θα σας έπειθε, όταν λέει ο κανονισµός
ότι ακόµα και η υποψία διαρροής κάποιων απορρήτων στοιχείων
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προκαλεί αµέσως προανάκριση και τότε επείγουν οι διαδικασίες
µυστικότητας. Εµείς κάνουµε το αντίθετο αυτήν την ώρα; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Αυτήν τη συγκεκριµένη διάταξη δεν µπορώ να την ψηφίσω για
λόγους εθνικής αξιοπρέπειας και νοµίζω ότι θα πρέπει όλοι να
σκεφτούµε τα Ίµια, να σκεφτούµε τους πιλότους των ελικοπτέ-
ρων που υπηρετούν την πατρίδα, τους πιλότους των ελικοπτέ-
ρων του Πολεµικού Ναυτικού, τους πιλότους των ελικοπτέρων
του Στρατού Ξηράς που µε αστραπές, νύχτα, µε χαµένους  και
θαµµένους συναδέλφους τους στο Αιγαίο, υπηρέτησαν αυτήν
την πατρίδα και την εθνική συνείδηση. Τιµώντας αυτούς τους αν-
θρώπους, εγώ δεν µπορώ να ψηφίσω το νοµοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όπως µε πληροφόρησε
ο Υπουργός, η τροπολογία δεν πρόκειται να συζητηθεί σήµερα.
Δεν την κάνει δεκτή. Επιφυλάσσεται διότι η ίδια τροπολογία έχει
κατατεθεί στο νοµοσχέδιο της Πέµπτης που είναι του ιδίου
Υπουργείου. Υπάρχουν διαβουλεύσεις και πιθανόν κάτι να έλθει
να µας πει. Κατά συνέπεια, θα κάνετε υποµονή όσοι θέλετε να
µιλήσετε για την τροπολογία. Το σχέδιο νόµου που θα συζητηθεί
την Πέµπτη έχει τίτλο «Ενεργειακή Απόδοση Κτιρίων – Εναρµό-
νιση µε την Οδηγία 2010/31/Ευρωπαϊκή Ένωση του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου και λοιπές διατάξεις». Είναι
λοιπόν σχετικό νοµοσχέδιο και η τροπολογία θα συζητηθεί τότε. 

Γι’ αυτό θα παρακαλούσα, κύριε Κεγκέρογλου, να κρατήσετε
την όρεξή σας για την Πέµπτη διότι θα ανοίξει κύκλος συζητή-
σεων που κανονικά δεν προβλέπεται από τον Κανονισµό. Όταν
δεν συζητείται µία τροπολογία, µπορούν για ένα λεπτό να πά-
ρουν το λόγο αυτοί που έχουν καταθέσει την τροπολογία, χωρίς
να απαντήσει ο Υπουργός. Η Δηµοκρατική Αριστερά ήδη µίλησε.
Εκείνοι που δεν µίλησαν και που έχουν υπογράψει την τροπολο-
γία είναι από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κι εµείς, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει τρο-

πολογία υπογεγραµµένη εδώ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τι εντάξει; Ο Κανονισµός

λέει αυτά που λέει. Έχετε καταθέσει τροπολογία; Η τροπολογία

δεν γίνεται δεκτή από τον Υπουργό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Γίνεται δεκτή από µας. Με απο-

κλείετε από το να πάρω το λόγο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν κατάλαβα δηλαδή.

Τι διαδικασία είναι αυτή;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τι είναι αυτά τώρα; Να τηρηθεί η διαδι-

κασία, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρακαλώ, κυρία Βούλ-

τεψη. Τον Κανονισµό θα τον εφαρµόσω εγώ, όχι εσείς, εκτός αν
θέλετε να αλλάξουµε θέση. Παρακαλώ πολύ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρακαλώ, κύριε Κεγκέ-

ρογλου. Θεωρώ ότι την Πέµπτη µπορεί να συζητηθεί η τροπολο-
γία. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Κύρωση του
Μνηµονίου Κατανόησης στον Τοµέα των Δασών µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Δηµοκρατίας της Τουρκίας».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης στον Τοµέα των
Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας» έγινε δεκτό
κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης στον Τοµέα των
Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης στον Τοµέα των
Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας, που υπογρά-
φηκε στην Αθήνα, στις 14 Μαΐου 2010, το κείµενο του οποίου σε
πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής: 

7042 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7044 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7046 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7048 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 29 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 7049



7050 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7052 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Το Κοινό Πρόγραµµα για τις δράσεις συνεργασίας του άρθρου
2 του Μνηµονίου, που θα εκπονηθεί από τη συνιστώµενη Κοινή
Επιτροπή του άρθρου 7 αυτού, θα εγκριθεί µε απόφαση των αρ-
µοδίων κατά περίπτωση Υπουργών.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 11
αυτού.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω
νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι ο Υπουργός Δι-

καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διεβίβασε

στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το
ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών όπως ισχύει:

Δικογραφία που αφορά στον τέως Υπουργό Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης κ. Ανδρέα Λοβέρδο.

Δικογραφία που αφορά στους διατελέσαντες Πρωθυπουρ-
γούς κυρίους Γεώργιο Παπανδρέου και Λουκά Παπαδήµο.

Δικογραφία που αφορά στους διατελέσαντες Πρωθυπουρ-
γούς καθώς και Υπουργούς Εξωτερικών, Οικονοµικών και Εθνι-
κής Οικονοµίας.

Δικογραφία που αφορά στα µέλη της Κυβέρνησης Αντωνίου
Σαµαρά.

Δικογραφία που αφορά στους τέως Υπουργό και Υφυπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κυρίους Ανδρέα Λοβέρδο
και Μιχαήλ Τιµοσίδη αντίστοιχα, καθώς και στον Υπουργό Υγείας.
κ. Ανδρέα Λυκουρέντζο. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με την συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20:07’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 31 Ιανουαρίου 2013 και ώρα 9:30’ µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία σύµ-
φωνα µε την ηµερησία διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


